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CARTA DE L' ALCALDE 

JAVIER BALADA ORTEGA 

Y ahora ... una granja marina 

Ya nos han presentado el proyecto de "traslado y ampliación" de 
una granja marina. 
Esta nueva obra vendría a ocupar una parte de nuestra costa, 
medio millón de metros cuadrados, situados a 5 millas de nuestra 
costa. Pero eso no es lo peor, más preocupante es aún los miles 

de kilos de piensos y de medicamentos que se necesitarán para alimentar a los más de seis 
millones de alevines de doradas y lubinas, que cada año piensan engordar en las jaulas, y 
después trasladarlos hasta sus factorías de Almenara y Gilet, para desde allí proceder a su 
etiquetado y venta. 
Según un estudio de Adolfo Uriarte, uno de los entendidos de la materia dice: "Cerca de un 
85% del fósforo, un 80%-88% del carbono y un 52%-95% del nitrógeno introducido en las 
jaulas puede pasar al ambiente marino a través de los desechos de la comida, excreciones 
de los peces, producción de heces y respiración (WU, 1995)." Sin comentarios. 

Paseo de Ribera 

Esta semana tuvimos la visita de los representantes de la subdirección general de Costas, 
concretamente de la ingeniera jefe responsable de la zona de Levante, Ana García Flecher, 
y del jefe de Costas de Castelló, Ricardo Babia. Con ellos recorrimos toda la zona sur, para 
comprobar in situ el proyecto del paseo de Ribera . Ayer viernes teníamos una reunión en 
Madrid con el subdirector de Costas, Miguel Velasco, los ingenieros Ana García y Galo Díaz 
y el jefe de Castelló, Ricardo Babia, con el fin de dar luz verde a dicho proyecto. 

Pérez Aicart 

Pocas veces se puede tener tan mala suerte como la que ha tenido este año nuestro piloto de 
Fórmula 3, José Manuel PérezAicart. La fatalidad o la rivalidad mal entendida, le jugaron una 
mala pasada en la última manga del Campeonato de España, en la que le bastaba con llegar 
séptimo a la meta para conseguir el título. Curiosamente sólo salir, en la primera curva, fue 
embestido por el compañero de equipo del piloto que se proclamaría campeón. 
¿Casualidad, táctica premeditada? No sé, pero lo cierto es que Pérez Aicart se quedó en la 
cuneta y sin el premio que prácticamente tenía ya y que tanto se merecía. Para nosotros, tú 
eres el campeón moral. ¡Animo!, y a seguir luchando por llegar a la meta . 

Imbornales 

Después de varios días de lluvia, parece que ya la situación vuelve a la "normalidad", lo cierto 
es que estas aguas han venido muy bien, sobre todo para el campo y para aumentar las 
reservas de los acuíferos. Pero lo más destacable para nosotros, es que a pesar de la gran 
cantidad de agua caída , ésta ha circulado perfectamente por nuestras calles y sin crear graves 
problemas. Por eso quiero destacar aquí la labor del concejal de Servicios, Agustí 
Guimerá, y de la UTE-Fobesa, que con la limpieza de los imbornales han propiciado esta 
situación . 
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OPINIÓ 
PARTITS AMB REPRESENTACIÓ MUNICIPAL 

De la auditoria a los presupuestos participativos 
Los resultados del estudio 

económico financiero solicitado 
por el equipo tripartito y pagado 

con fondos municipales viene a corroborar, entre 
otros muchos aspectos positivos de la gestión 
popular, que la mejoría técnica y de distribución 
política de los fondos públicos ha sido progresiva 
e importante, destacando que la situación 
económica dejada por el Partido Popular ha sido 
buena, con una autonomía financiera muy alta, 
con un grado de solvencia y un índice de liquidez 
que resultaban impensables de conseguir en el 
año 1996. En definitiva , con el Partido Popular en 
el gobierno de la ciudad se consiguió un fondo de 
maniobra positivo y elevado frente al totalmente 
negativo que se heredó de la anterior gestión 
socialista. 

Ahora el Equipo de Gobierno anuncia otro 
estudio similar para el final del mandato. Desde 
el PP no consideramos que sea necesario gastar 
fondos municipales porque en la actualidad el 
control operativo y fiscalizador de la gestión 
económica municipal se lleva a cabo diariamente 
por la intervención de fondos . Si se siguen 
sus recomendaciones y se respetan sus notas 
de reparo no tienen por qué existir problemas 
de carácter económico financiero. El informe 
que anualmente se realiza por intervención ya 
detecta posibles irregularidades e introduce las 
orientaciones para la mejora de la gestión en los 
aspectos económico, financiero, patrimonial y 
presupuestario. 

Y ya que hablamos de presupuestos, 

El punto quinto, párrafo 
segundo, de la Resolución 

de 24 de febrero de 2004, de la dirección general de 
Pesca, por la que se autorizaba a Cultipeix, SL, la 
instalación de un establecimiento de granja marina 
en el término municipal de Vinarós, establece 
claramente que las obras de instalación deberán 
estar "concluidas y el establecimiento en normal 
funcionamiento en un plazo máximo de 15 
meses a partir de la presente resolución. 

Asimismo, el apartado séptimo de dicha 
Resolución, establece que la iniciación de las 
obras, así como la terminación de las mismas 
se comunicará a los servicios territoriales de la 
Conselleria d'Agricultura, Pesca i Alimentació, 
siendo necesaria para iniciar la explotación, la 
inspección previa de las instalaciones por parte de 
los servicios técnicos de la Conselleria. 

Si nuestros dedos no nos fallan , el 23 de mayo 
del corriente, vencía ese plazo de quince meses, o 
el14 de julio del corriente, si el computo se hiciera 
a partir de la publicación de dicha Resolución en 
el Diario Oficial de la Generalitat Valenciana , de 
fecha 15 de abril de 2004. 

Ya en su momento nos sorprendió la rapidez 
con la que la dirección general de Pesca de la 
Conselleria d' Agricultura, Pesca i Alimentació 
resolvió esta autorización. Apenas sí 
trascurridos treinta días desde la resolución 
de concesión de ocupación de dominio público 
de fecha de 23 de enero de 2004 del ministerio 
de Medio Ambiente. O aún menos, dado que la 
publicación de dicha Resolución en el BOE fue de 
fechas posteriores. 

Sin tener acceso a información privilegiada, 

esperamos que el equipo tripartito de Vinarós ante 
la elaboración de presupuestos municipales 2006, 
siguiendo su esquema de propiciar la máxima 
participación ciudadana , estará ya dispuesto a 
salir a la calle para preguntar a los vinarocenses 
cómo quieren que se invierta su dinero. Esta 
fórmula de presupuestos participativos no 
resultará nueva puesto que ya ha sido anunciada 
en otras localidades, alguna también gobernada 
por el PSOE, en donde se pregunta abiertamente 
a los ciudadanos cómo y en qué quieren que se 
invierta el dinero de sus impuestos. 

Con la fórmula de los presupuestos participativos 
se recogerán todas las ideas y sugerencias de los 
vinarocenses y se pondrán sobre la mesa en el 
pleno, en el que se aprueben los presupuestos 
para el año que viene. Será sin duda una fórmula 
abierta totalmente a la participación ciudadana 
en donde la opinión de los vinarocenses y su 
colaboración resultan fundamentales. 

Con este sistema de elaboración del 
presupuesto municipal, en teoría se aúnan 
todos los intereses vecinales, se consigue 
satisfacer las demandas básicas de los vecinos 

que expresan libremente su decisión inversora 
y sea ésta aceptada por quienes tienen la 
responsabilidad de gobernar. Si todo el proceso 
se realiza de forma totalmente abierta resulta 
patente que el control sobre los medios y 
la objetividad cuantitativa y cualitativa del 
presupuesto municipal resulta absoluta . Ya no 
es el pleno municipal en representación de toda 
la ciudadanía sino directamente los vecinos los 
que asumen que los medios de los que dispone 
el Equipo de Gobierno no se sobrepasarán y 
no serán utilizados para finalidades perversas, 
finalidades no previstas de manera exhaustiva 
en los documentos presupuestarios. Con esta 
fórmula queda un tanto en entredicho si la 
fiscalización se reduce a la verificación de que 
los gastos no exceden los ingresos, sin atender a 
criterios de eficacia , eficiencia y economía . 

Sea cual sea el sistema que se adopte para la 
redacción de los próximos presupuestos, pasará 
por el examen y balance de lo ejecutado durante 
el 2005. Mucho nos tememos que el examen no 
se aprobará aunque el balance se nos quiera 
decir que será positivo. 

~-,--~- -

La redacció\ie(Setmana·ri -recorda qu~ _ _tots aquells 
escrits que s'envien per a ~eua--públicació han 
d'adjuntar una fotocopi~l-=DNI. A més a més, 
preguem que es done unfeléfon de contacte. 

Marear la perdiz 

como otros, sí ponemos la mano en el fuego en 
el sentido de asegurar que en estos quince meses 
resolutivos, por los servicios territoriales de la 
Conselleria d'Agricultura , Pesca i Alimentació, no 
se ha tenido comunicación alguna de la empresa 
Cultipeix en el sentido de haber iniciado, y mucho 
menos terminado, explotación alguna en nuestro 
término municipal. 

Y tampoco nos consta que se haya presentado, 
en dicho periodo, al Ayuntamiento de Vinarós 
solicitud de licencia de actividad al respecto . 

Sin embargo, y pese a todo ello, no deja de ser 
curioso que una vez se haya tenido conocimiento 

del rechazo oficial al proyecto del plan eólico, 
aparezca ahora este proyecto de modificación, 
traslado, o no se sabe muy bien qué de una 
actividad que nunca existió, y que, por incumplir 
los plazos señalados, no ha lugar a que ninguna 
administración tramite expedientes fantasmas de 
tal calaña. 

En este asunto, más que necesitarse firmas de 
ciudadanos, siempre necesarias, mejor hubiera 
sido que alguien no hubiera estampado unas 
firmas y algunos cuños . 

A marear la perdiz, al monte. En Vinarós, ni se 
les ocurra. 
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PP: la corrupción y 'el carro pel pedregar' 
Con esta expresión tan 

valenciana nos queremos referir a 
lo revueltas que andan las aguas 

por la casa del PP valenciano como consecuencia 
sobre todo de la corrupción y el presidente de la 
Generalitat Valenciana, Sr. Camps, al que le están 
creciendo los enanos por todas partes, sigue 
mirando hacia otra parte y aquí no pasa nada y todo 
va bien. 

Antes de empezar ya sabemos que D. Mariano 
y D. Jacinto dirán que siempre estamos hablando 
de la corrupción y del caso Fabra, pero es un 
tema muy recurrente, cada semana salen noticias 
nuevas, y esta semana, como no podía ser menos, 
las hay y muchas, además de tal importancia 
que no podemos pasar sin comentarlas. También 
sabemos que nos sacarán los casos de corrupción 
del PSOE como ya han hecho algunos dirigentes 
del PP valenciano, pero creemos que estos ya se 
han pagado con suficiencia en los juzgados y, como 
dice D. Jacinto, en las urnas, y precisamente uno de 
nuestros objetivos es que el PP haga lo mismo. 

En primer lugar, a principios de semana y 
evidenciando una vez más la división del PPCV, salió 
la canse/lera de Benestar Social de la Generalitat, 
Alicia de Miguel, para abordar el problema de la 
corrupción y se manifestó abiertamente porque su 
partido, el PP, tome las medidas pertinentes ya que 
la corrupción no se puede consentir en un partido 
político y hay que mejorar la imagen de la clase 
política. La canse/lera, sin citar a nadie, apuntó 
directamente a las investigaciones más o menos 
recientes de la fiscalía en torno a cargos populares, 
como los alcaldes de Torrevieja y Orihuela o el 
presidente de la Diputación de Castelló, Carlos 
Fabra. Estas declaraciones han levantado un 
revuelo impresionante, por una parte los zaplanistas 

ALTRES OPINIONS 

Dies enrere hem assistit al debat 
televisat al parlament espanyol sobre 
l'admissió a tramit de I'Estatut catala , 

un fet almenys per a nosaltres de gran interés i 
espectació. Hores d'exposicions d'arguments i 
defensa deis plantejaments deis diferents partitis, 
amb tons de réplica i dúplica, al ·lusions, etc. 

Gaudint veure el normal funcionament de la 
democracia i satisfets de contribuir, d'alguna 
manera en el seu dia, en aquesta normalització 
democratica. 

Pero pareix que mai la satisfacció no potser 
completa. Observem com alllarg del debat entren 
en l'escena totes les minories nacionalistes 
de les diferents nacions que conformen I'Estat 
espanyol : catalans, gallees, bascos, canaris i 

~· El dissabte passat a Madrid 
ens manifestavem més d'un 

NnVf( ~tNt' milió ¡ mig de ciutadans en 
defensa d'una educació de 

qualitat i digna. Allí estavem presents les Noves 
Generacions de Vinares per demanar una llei 
educativa que escolte totes les parts implicades 
en este tema i que s'elabore d'una vegada per 
tates una llei amb l'ampli suport de la societat i els 
partits que la representen. 

La Llei Organica d'Educació del PSOE deroga 
la Llei Organica de Qualitat en I'Ensenyament que 
va elaborar el Partit Popular. La diferencia esta 
ben visible des del nom: amb la llei del PSOE la 
qualitat ja no apareix ni al nom ni a la intenció del 
seu articulat. 

Per a Noves Generacions del Partit Popular de 
Vinares este és un tema fonamental. L'educació 

arropando a De Miguel y, por otra, los campsistas 
negando la corrupción y no sintiéndose aludidos 
como es el caso de D. Carlos. 

A este respecto , se han hecho una serie 
de declaraciones que demuestran que ni los 
miembros del PP se ponen de acuerdo. Por una 
parte, el alcalde de Castelló y presidente local 
del PP, Alberto Fabra, asegura que el partido 
actuará si el juez procesa a D. Carlos Fabra (hay 
que recordar que D. Carlos está procesado en 
condición de imputado en tres causas, por delito 
fiscal contra la Hacienda Pública, por uno o varios 
delitos contra la Administración pública y el último 
por falsificación de documentos), y por otra parte 
la secretaria de Comunicación del PPCV, Sagrario 
Sánchez, dice que el partido no sentenciará a 
nadie que los tribunales no declaren culpable. 
Habría que recordarle a la Sra. Sánchez que el 
Código Etico del PP, presentado el 24 de abril de 
1993, indica en el punto 8 de su apartado 3° que los 
cargos públicos se comprometen a "comunicar a la 
dirección del PP y poner a su disposición el puesto 
público que desempeñaran, si de la apertura de 
cualquier procesamiento jurisdiccional puedan 
derivarse indicios racionales de comisión de delito". 
En el punto 1 O se señala que "constituirá motivo 
de expulsión inmediata del partido, sin perjuicio de 
las responsabilidades de otra índole que pudieran 
deducirse, la utilización del propio nombre, 
posición o relación dentro del partido o en cargo 
público, para obtener lucro, trato de favor personal 
o beneficio para sí o para terceros". Nosotros no 
somos nadie para aplicar este código ético, pero 
en los casos que se han enumerado está todo 
muy claro. Esta misma señora hizo otra afirmación 
de las que se comenta por sí sola "nosotros, 
a diferencia de los socialistas, respetamos los 

Quina vergonya! 
fins i tot aragonesas. De sobte, t'adones amb 
indignació i irritació que ... faltem nosaltres!, no 
tenim cap representant nacionalista del País 
Valencia?! Les regles del joc no són iguals per 
a tothom. Alguns poden dir que sí que hi som 
representats, que hi ha diputats valencians 
que defensen els nostres interessos. Totalment 
mentida, asseguts als seus escons, engolits 
pels dos partits majoritaris espanyols, sense 
veu ni vot. Assentint amb el cap el que els 
marquen els seus portantveus. Són diputats, 
com diem nosaltres, de la cabala, així ens va . 
La prova la tenim en la nostra propia reforma 
de I'Estatut valencia, que també esta passant 
els tramits parlamentaris. Pero, ja veiem que 
no hi ha cap problema en aquest, ja que els 

Educació de qualitat 
és un pilar basic de la societat i no s'hi pot jugar i 
menys encara menysprear-lo. 

No volem una llei que no permet als pares 
elegir el centre escolar on volen educar els 
seus fills . No volem una llei que destru'lx el 
sistema d'ensenyament espanyol per convertir
lo en désset sistemes diferents. A Noves 
Generacions volem que un xiquet vinarossenc 
sapiga el mateix que un xiquet de la Corunya, de 
Sevilla, de Madrid o de Tenerife. 

No volem que ZP obligue a estudiar una 
assignatura "educación para la ciudadanía" que 
molt ens temem que només siga un exemple més 
de l'adoctrinamentsectari que ensestan imposant. 

La llei d'educació de ZP fomenta la 
vaguitis deis alumnes, elimina la cultura 
de l'esfon;: i deixa de premiar els alumnes 
que s'esforcen . Amb esta llei d'educació 

procesos judiciales", al igual que la declaración de 
la secretaria general del PP, Adela Pedrosa, que a 
preguntas de los periodistas sobre la corrupción en 
el PP y echando balones fuera dijo: "los problemas 
de los populares son cosas internas que no deben 
salir a la luz". 

En segundo lugar, y ya a finales de semana, el 
diputado del PP y concejal de la misma fonmación en 
Alcora, Javier Tomás anunciaba su decisión de dejar 
el grupo popular para irse al grupo mixto en las Cortes, 
hecho que, aunque no ponga en riesgo la estabilidad 
del ejecutivo valenciano, representa una brecha en 
el grupo popular y refuerza el temor de que otros 
diputados o cargos del PP sigan el mismo camino. 
Este caso abre la crisis más grande a la que se ha 
tenido que enfrentar el presidente de la Generalitat 
desde que gobierna y a tan solo año y medio de 
las elecciones autonómicas. Lo más sorprendente 
del caso, es que el tránsfuga no proviene del sector 
zaplanista, sino que se consideraba una persona afín 
al presidente de la Diputación de Castelló, Carlos 
Fabra, y por lo tanto bajo el control del vicepresidente 
Víctor Campos, cuyo nerviosismo se ha puesto en 
evidencia en los últimos días. 

Por mucho que el PP haya querido salir a tapar las 
vergüenzas diciendo que este diputado lo ha hecho 
por dinero y ya le han hecho todas las cuentas, la 
cosa no es tan simple, Javier Tomás ha dicho "me 
voy del partido por corrupción" o también se ha 
dicho que ha sido por revancha contra D. Carlos por 
arrinconarlo en Alcora tras declarar en público que 
se renovaría la lista del PP para las elecciones del 
2007 con otro candidato y no con Javier Tomás, sin 
antes habérselo comentado a él. 

No sabemos si ha sido por una cosa o por la 
otra, lo que sí sabemos es que la corrupción se ha 
establecido en el PP y está haciendo mella en el 

dos partits majoritaris al País Valencia ja s'han 
posat d'acord en la seua redacció , mantenint les 
mancances, entrebancs i barbaritats de l'estatut 
anterior. En definitiva, que seguirem amb un 
estatut de segona i un autogovern cada vegada 
més feble i supeditat a Madrid. Quina vergonya! 

Des del BLOC volem donar un toe d'atenció i 
cridar ben fort que nosaltres, els que defensem 
més autogovern per millorar la sanitat, l'educació, 
els serveis a les persones grans, en definitiva, 
els interessos deis valencians i valencianes, 
treballem dia rere dia per aconseguir estar present 
primer a les Corts Valencianes i després a Madrid 
i així donar veu i vot a moltíssimes persones que 
desitgen un País Valencia més democratic, més 
participatiu, més sostenible. 

ZP pretén crear analfabets que siguen 
facilment manipulables per la premsa amiga, la 
mateixa que repetix conceptes del passat per 
intentar amagar unes caréncies intelectuals a la 
vista de qualsevol. 

ZP vol una generació d'espanyols que no 
siguen crítics, una educació escombraría. 
A Noves Generacions de Vinarós no ho 
permetrem . No deixarem que ZP destru'isca 
alió que per a molts és el principal actiu que 
equipara tates les classes socials. 

A Noves Generacions del PP de Vinarós 
l'educació ens importa i molt. Lam.entem que el 
govern socialista de Madrid intente amb esta llei 
fer que els joves espanyols sapiguen el mateix 
que ells ... no res. 

Per una educació de qualitat: No a la Llei 
Organica d'Educació del PSOE. 
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RAMONPUIG 
Una de les consequencies de l'especulació 

salvatge ha sigut la d'hipotecar el present i el 
futur de les famílies que han de dedicar prou més 
del 50% del sou en lloguers o amortitzacions; 
la resta se'n va als crédits deis cotxes i tota 
mena d'estris doméstics. Tant és aixi que les 
caixes, desapareguda la cultura de l'estalvi , han 
d'especular com els bancs per poder mantenir-se 
en el sector financer. 

El govern ha sortit al pas anuncian! un Pla 
d'Habitatge amb qué pretén aturar l'especulació 
i neutralitzar la vertiginosa pujada deis preus del 
sól. Com ho vol fer? Amb el projecte d'Habitatges 
de Protecció Oficial (VPO) i el foment de la 
casa de lloguer. Mesura progressista i moderna 
per a un Estat que comenc;;a a sobresortir en la 
capc;;alera deis més desenvolupats: el primer del 
món en consum i tn3fic de drogues i el que ha 
sofert la pujada més espectacular en el preu de 

Habitatges protegits 
l'habitatge. En canvi som a la cua -darrere de 
Malta i Portugal- en qualitat d'ensenyament. Dos 
indicatius que, per més oposats, no poder ser 
més dependents. 

Naturalment, la proposta del ministeri és pura 
demagogia. Fora de la propaganda mediatica , 
el que proposa és posar al mercal apartaments 
nous de minúscules dimensions a preus de 
lloguer deis pisos de tota la vida. Preus similars 
a les d'una hipoteca amb la diferencia que al 
cap deis anys et !robes sense estalvis i sense 
propietat. 

L'objectiu real del ministeri és incentivar les 
promotores, en connivencia absoluta amb els polítics 
instal·lats en els ajuntaments. La llei especifica que 
les VPO podran pagar-se a terminis de trenta anys, 
pero (un peró significatiu) el comprador podra 
vendre-la als deu. Aquí rau l'esséncia de la liei i 
no en l'afavoriment a les persones necessitades 
d'habitatge, sinó en la canalització de diner negre i 
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capital acumula! per estimular la inversió en les VPO 
i la garantía que en deu anys es doblara la inversió. 
Més que protegir a qui no té casa, el que fa és absorbir 
els excedents de qui va sobra! de diners. 

Quin és el problema de fons? La crisi del Carmel 
va destapar la política especulativa i corrupta que 
hi ha darrere de les concessions de sól municipal 
cap a un sector, la construcció , amb un índex baix 
de riscos i que permet a !'inversor obtenir uns 
beneficis astronómics a curt i mig termini . Com 
s'ho fan? 

És mol! senzili , amb la comunió diaria del 
monopoli especulador (oligarquía económica) i 
el sector financer {bancs i caixes) que controla el 
diner en circulació i la major part d'immobiliaries 
i constructores; ambdós poders actuen en 
connivencia amb les institucions {diputacions 
i ajuntaments) que decidixen sobre la majoria 
del sól, la qualificació, el preu i l'atorgació de 
contractes. 

Pot perdre Vinaros les banderes blaves? 
ASSOC/ACIÓ DE VEÍNS MIGJORN 

A I'Associació de Ve'lns Migjorn 
ens preguntem si aixó de la 
piscifactoría és un regal que se'ns 
fa des de la Generalitat, ja que com 

diuen, entre tots els vinarossencs hem aconseguit 
que el pare eólic no es fa ce de moment i a can vi ens 
regalen una piscifactoría que en un principi havia 
de ser de 16 hectarees i en aquests moments, i 
per art de magia, s'ha convertí! amb una de 50 
hectarees o a l'equivalent a 50 estadis de futbol 
com el del Barc;;a o el del Madrid, imagineu el que 
ens volen col ·locar davant de casa nostra, amb 
la particularitat que si es fa així, només la gabia 
tindra una ocupació d'un rectangle de 1.000x500 
metres i encara aixó no és el pitjor. El més 
perjudicial peral poble és que si la piscifactoría es 
duu a terme, l'any 2008, i es posen a les gabies 5 
milions i mig d'alevins d'orada, 1 milió de llobarrets 

i mig milió de corvaliets caldran 2.321 .000 kg de 
pinso i 6.000 kg de medicaments, tot aixó amb els 
excrements deis propis peixos que suposadament 
la marea arrossegara fins a les platges i dipositara 
a la vora de la mar i com és natural l'olor que aixó 
fa es molt desagradable, i com sempre aquí ens 
quedarem amb la porquería, ja que la nau central 
per al repartiment i la comercialització del peix 
es tara molt lluny d'aci, concretament a Gilet i a 
Almenara. 

Nosaltres ens preguntem: 
Quins beneficis en traura Vinarós? Pot ser 

tan contaminan! com podía ser el pare eólic? És 
veritat que el PP ja coneixia la seua instal ·lació 
des del 24 de febrer de 2004? Els medicaments 
i els pinsos no socarraran el sól marí i deixaran 
una mar totalment morta? A 5 milles de la costa 
no perjudicara a molles especies entre elles el 
llagostí? Diuen que aquestes granges marines 
produiran entre 7.500 i 10.000 tm de peix a l'any, 

els residus que produiran no ens costaran les 
banderes blaves? 

Aquestes són algunes de les preguntes a qué 
ens agradaría que algú ens dones resposta, ja que 
pensem que només tenen present Vinarós per 
posar-hi alió que ningú no vol. És simptomatic que 
només al nord del País Valencia posen alió que 
pot ser contaminan! i nociu: a Calig, l'abocador; 
a Albocasser, la presó i a Vinarós, el pare eólic i 
ara la piscifactoría. Creiem que és massa descara! 
que aquí siguem el "cubeli de les deixalles", creiem 
sincerament que ens mereixem alguna cosa milior 
que tot aixó com, per exemple, un por! reforma! 
i adapta! a les noves necessitats, un ambulatori 
nou a part de la remodelació del veli .. . i tantes i 
!antes coses. 

En fi quedem en espera que algú ens en done 
alguna resposta. 

No a la piscifactoría 
Fem bon ús de l'aigua 

La ignorancia no és motiu ... 
JOAQUIM-V/CENT GUIMERA 1 ROSSO 

La ignorancia no és motiu per a parlar d'alló 
que no es coneix. Ja fa algunes setmanes que 
els escrits d'en Arturo Manuel Mota Sainero em 
fan dubtar si aquesta és una secció d'opinió o 
una secció de ciéncia-ficció. Posats a considerar, 
considero que és ignorancia el que té el senyor 
Mota, i no és malicia. És el desconeixement per 
part de vosté de la historia i de la cultura que és 
patrimoni de la nostra ciutat: Vinarós. Des del 
segle x111 - oficialment 29 de setembre de 1241, 
amb la signatura de la Carta Pobla-, fins als 
nostres dies, Vinarós ha parla! en catala (sí, el 
valencia és una variant dialectal del catala, tal 
com reconeixen toles les universitats). A l'edat 
mitjana, els nouvinguts a la nostra ciutat ho van 
ser majoritariament catalans, i aixó ho demostra 
els cognoms més antics i assolits: Agramunt, Tora, 
Valls, Romeu, Guimera , Cardona, i tants d'altres ... , 
aixi com els cognoms deis oficis: Ferrer, Ballester, 

Fuster, Arquer, Forner, etc. 1 aquestes persones 
parlaven catala. 

Pero el temps passa i la historia es belluga de 
tal forma que el que va ser pot deixar de ser, i 
el que fou ja no ha sigut. Ara, després de mol! 
de temps - i a més amb l'edicte de Nova Planta 
de Felip V- , la nostra cultura, la nostra llengua i 
els nostres costums s'han volgut dissoldre entre 
aquells que arriban! a la nostra ciutat han ignora! 
tot aixó, i han optat per imposar el seu criteri. Per 
imposar, no per dialogar. 

1 m'he adonat que pateix, Sr. Mota, d'una 
veritable ignorancia deis fets i costums de la ciutat 
on viu. S'ha interessat cap vegada per conéixer 
la nostra historia ... ? Ha considera! que seria 
interessant aprendre la llengua que hem parla! els 
vinarossencs des deja fa segles ... ? 

Sr. Mota , li escric en catala perqué és la meua 
llengua, i a més perqué coma ciutada de Vinarós 
té vosté el dret i també el deure d'aprendre-la . 1 

litaré una proposta : no , li prego que no em torne 
la contestació per aquestes mateixes pagines . 
Penso que és millor, si vol , que vosté i jo parlem 
asseguts a la !aula d'un café, tranquil·lament. .. 
No, no parlarem de política, sinó de llengües, 
d'art, d'história, de costums, d'antigues lleis 
derogades per la forc;;a del poder militar, i de 
molles més coses. A la redacció del setmanari 
Vinarós tenen les meues dades (com les dades 
de tots aquells que hem escrit en aquesta 
secció ). Penso que seria molt interessant parlar
ne i debatre sobre aquests temes . Jo li proposo 
que féssem una ruta cultural per la nostra 
ciutat, de tal forma que el resulta! d'aquesta 
sia un coneixement mol! més ample d'alló que 
mai no ha considera! oportú conéixer. 1 mentre 
s'ho pensa una mica: a I'EPA fan cursets de 
valencia , i a més li aconsello llegir La historia de 
Vinarós de Borras Jarque. Són dues propostes 
veritablement enriquidores . 

AGRADECIMIENTO A SAN JUDAS TADEO 

POR lA GRACIA CONCEDIDA. M.l. 

Javier Sabater Zaragoza 
HOMEOPATA-NATUROPATA-QUIROMASAJISTA 

Tel. 696 21 77 10 
Inscrito en FENACO-SEHC 
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ALTRES OPINIONS 

On estava Sr. Castejón? 
Carta oberta de Joventuts Socialistes al diputat autonomic del PP 

Sr. Castejón després de la 
gran preocupació que ha estat 
mostrant vosté i el seu partit 

darrerament per l'ecologia, com ha sigut sortir en 
contra del pare eólic (que, per sort per al nostre 
poble, no va passar d'una sol ·licitud per iniciar 
l'estudi de viabilitat d'aquest) o en contra del 
trasplantament deis arbres de la Mera (on es van 
quedar sois, ja que ningú més no va veure en aixó 
un atemptat contra la natura). 

Ara ens sorprén que arribe fins al nostre 
ajuntament la sol·licitud d'instal·lació d'una 
macrogranja marina de 500.000 m2 davant 
de les nostres costes. Aquesta sol·licitud pareix 
que ja arriba amb tots els permisos, estudis i 
autoritzacions necessaris per part de la Generalitat 
Valenciana (on governa el Partit Popular al qual 
vosté pertany, i al qual dóna suport amb el seu vot 
al pie de les Corts). 

Les desmesurades dimensions d'aquesta 
macrogranja marina té uns riscos mediambientals 
importantissims i que poden danyar el nostre litoral 

de manera irreversible, amb l'abocament de tones 
de pinsos per alimentar els peixos, antibiótics, 
fungicides i d'altres medicaments (per tal que no es 
propaguen malalties, peró que també contaminen), 
així com amb les tones d'excrements de peix 
que aniquilaran tata la fauna marina en l'area on 
s'instal·le la macrogranja marina. 

Les preguntes que ens fem des de Joventuts 
Socialistes Sr. Castejon Ua que, com vosté ha 
dit centenars de vegades, la seua funció com 
a diputat a les Corts Valencianes és defensar 
i vetllar pels interessos deis vinarossencs i 
vinarossenques) són: 

1. On estava quan es va aprovar la macrogranja 
marina? 

2. Per qué no va informar els ciutadans de 
Vinarós (als quals diu representar) d'aquest 
atemptat contra un deis patrimonis més importants 
que té el nostre poble com és la mar? 

3. Per qué no va denunciar aquesta agressió 
contra el poble de Vinarós? 

Peró a aquest fet, només hi ha dos respostes: 

1. O bé, no s'ha assabentat de l'aprovació 
d'aquesta macrogranja marina; fet que ens 
portaría a dos qüestions també molt preocupants: 
la seua nul·la labor a les Corts (vosté es dedica 
a prémer el botó a les votacions i poc més) o 
que el seu partit no l'ha informal (la qual cosa 
demostraría el poc que al PP li importa Vinarós 
i la seua poca rellevancia com a diputat, ja que 
ni li consulten els assumptes que afecten al seu 
pro pi poble) 

2. O bé vosté sabia que s'estava tramitant 
aquesta macrogranja marina, la direcció del PP 
li ha manat que callés, i vosté amb la condició 
que no el lleven de les llistes per a les properes 
eleccions ha callat. 

Des de Joventuts Socialistes esperem les 
seues respostes, i suposem que els ciutadans de 
Vinarós també. 

Quina ha sigut la seua participació en 
l'aprovació per part de la Generalitat Valenciana 
d'aquesta macrogranja marina davant de les 
costes de Vinarós? 

Cal contar quelcom més de l'Ensenyament 
AMPA ·I.E.S. LEOPOLDO QUEROL · VINARÓS 

Ara resulta que estan contents els manifestants 
de Madrid en contra de la LOE (col·legis 
religiosos, bisbes i P.P.) degut a que es reuniran 
amb Zapatero. 

Dones nosaltres, I'AMPA del Leopoldo Querol 
no estem contents ja que ningú ens ha volgut 
contestar a les nostres queixes sobre com esta 
I'Ensenyament en el nostre lnstitut, a lo millar es 
que valen que seguim els seus exemples i llancem 
a pares, mares i fills als carrers del nostres poble a 
vare si algú es digna d'adre¡;:ar-se a nosaltres. 

1 ja fa un parell d'anys que varem fer la primera 
carta que l'adre¡;:arem al maxim estament 
provincial, i aquest any un altra al responsable 
maxim de Valencia , en la que ens queixem de la 
gran quantitat d'hores lectives no impartides perla 
manca de previsions en les baixes deis professors 
i tant en aquesta com en !'anterior sense resposta 
a hores d'ara . 

D'altres aspectes de l'ensenyament també 
podem parlar i nosaltres si que ho fe m davant d'uns 
resultats que dia a dia es va repetint portant a un 
fracas escolar d'unes dimensions impressionants, 
tot basat en estadistiques del mateix centre. 1 no 
tenim que especular en la implantació de tal o 

APLEC DEL SÉNIA 
Ja és aquí, falta ben poquet perqué es duga a 

terme el 1 Aplec del Sénia, que se celebrara el 
proper dissabte 26 de novembre a Vinarós. L'ha 
organitzat un grup de joves amb malta empemta 
i il-lusió. No ha sigut facil ja que és un projecte 
autogestionat i no hem tingut massa ajudes 
oficials, peró pensem que acabara sent un esfor¡;: 
gratifican!. Amb aquesta trabada pretenem trencar 
la frontera imposada al riu Sénia que trenca amb 
la unitat deis Pa"lsos Catalans i que és ficticia 

qual métode, son números reals d'avui o millar de 
l'acabament del curs passat. 

Resultat de la política d'ensenyament de la 
Generalitat Valenciana i deis politics que la 
governen que es queixen ara d'una nova llei que 
encara esta en projecte!!!. 

Entre altres coses ara patim les conseqüéncies 
de tot el temps que s'ha passat el govern 
anterior afavorint els centres educatius privats 
i menyspreant l'ensenyament públic. Per a que 
vinguen ara que si per la Religió perdem la 
tan manipulada qualitat en l'educació. FALSA 
MORAL 

1 nosaltres tenim que aguantar la llei actual 
o millar dit de com l'estan aplicant, es realment 
vergonyós que sois els preocupe l'assignatura 
de religió, que tot i tenir la seva importancia per 
aquell que vullgue estudiar-la, no afronten els 
problemes reals que tenim en l'educació en 
general. 

Per no parlar també deis pressupostos que 
tenen que administrar els Centres d'ensenyament, 
dotats de forma insuficient, endeutats en lberdrola, 
que si no fas un centre d'ensenyament ja tindrien 
que anar en espelmes, i parlant de calefacció l'any 
passat els va anar ben justet per poder acabar el 

I Aplec del Sénia 
culturalment, peró real institucionalment. 

Amb aquesta jornada volem reivindicar la 
comarca natural del Sénia, trencar les falses 
divisions i aixi , fomentar i millorar les relacions 
entre els pobles d'una banda i altra de riu . Sempre 
deixant ciar que al riu Sénia no comen¡;:a ni acaba 
res , I'Aplec consistira en una diada d'activitats 
molt diverses amb un rerefons reivindicatiu . 

El programa és: una xarrada-presentació, 
una trabada d'entitats culturals , jocs tradicionals 
per als xiquets , una rondalla popular i acabarem 

curs. Pregunteu als vostres fills com que moltes 
vegades no es poden llevar els abrics per suportar 
el fred. 1 aquest any havem pagat deis diners del 
AMPA material esportiu, en cas contrari no hi h 
pressupost per aquest capital. 

A vare si d'una tenen vergonya i no fan 
demagogia i afronten l'ensenyament com cal. 

P.D.- Un altre dia parlarem del tema del 
conserge, que pot portar a no poder abrir 
l'lnstitut. -Que conste que no es fer alarmisme, es 
senzillament recollir una manifestació del darrer 
Consell Escolar del Centre.-

A la manifestació que fariem podríem portar 
entre altres les següents pancartes: 
- VOLEM QUE SIGUEN EFECTIVES LES HORES 
LECTIVES 
- VOLEM UN INSTITUT MES DIGNE. 
- MES DINERS PER L'ENSENYAMENT PUBLIC 1 

MENYS CONCERTS A CENTRES ELITISTES. 
- NO VOLEM PATIR FREO A L'INSTITUT. 
- UN LLOC PER ESTUDIAR EN CONDICIONS 
- CONTRA LA IMPOSICIÓ DE L'ASSIGNATURA 
DE RELIGIÓ PERA QUI NO LA VULGUE. 

PER UN ENSENYAMENT LAIC COM 
CORRESPON A UN ESTAT LAIC 

1 moltes més 

el mati amb un dinar de germanor. A la tarda 
continuara la trabada d'entitats i hi haura una 
xarrada amb concert sorpresa . 1 des de la tarda 
fins a la matinada tindrem concerts gratuYts amb 
Grow lnside des de Benicarló, Pepet i Marieta 
d'UIIdecona, Malagana de Castelló, Voltor des 
d'Aidaia i La Gossa Sorda des de Pego. 

Esperem la vostra assisténcia al 1 Aplec del 
Sénia. Us ho passareu molt bé, som-hi tots! 

Teniu tata la informació al web: 
www.aplecdelsenia.com 

La redacció del Setmanari recorda que tots aquells escrits que s'envien pera la 
seua publicació han d'adjuntar una fotocopia del DNI. A més a més, preguem 
que es done un teléfon de contacte. 
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ACTUALITAT 
L' Ajuntament explica per que rebutja la piscifactoria 

REDACCJÓ 
L'alcalde de Vinarós, Javier Balada, i el primer tinent d'alcalde, Jordi 

Romeu, van explicar per qué des del consistori es rebutja el projecte 
d'instal ·lació d'una piscifactoria a Vinarós i per qué hi presentara 
al·legacions. L'informe que ha elaborat l'enginyer del consistori passara 
per la comissió d'agricultura i fara un dictamen negatiu i d'oposició a 
aquest projecte de macroinstal ·lació. 

Segons es va explicar, es va estudiar detalladament !'informe 
d'impacte mediambiental que acompanya el projecte i aquest detalla 
que la "aqüicultura és una activitat d'alt risc" i també que hi ha trenta
dos impactes que afectaran l'entorn. Segons el regidor Romeu, "tenim 
sospites i incertesa davant les magnituds de les xifres de !'informe, ja que 
es criaran més de sis milions de peixos, a més que !'empresa ha proposat 
fer una nova sol ·licitud per augmentar encara més la superfície", va 
explicar. 

També hi ha discrepancia quant a l'alimentació que es donara als 
animals, ja que suposara l'abocament a la mar de pinso o la col·locació 
de tones de formigó pera la instal·lació. Segons va assegurar Romeu, la 
qualitat de les aigües es veura afectada de manera continuada i també es 
destruira plancton, encara que no se sap en quina magnitud. 

Pel que fa als beneficis económics pera Vinarós, segons el consistori, 
no n'hi haura, ja que activitats com l'administració o l'empaquetatge es 
fara fora de Vinarós. També presentaran al.legacions junt I'Ajuntament 
I'Associació de Ve"lns de Vinarós "MIGJORN", també en presentaran per 
la seva banda la Contraria de Pescadors "San Pedro" i, la plataforma 
Salvem el Nostre Litoral. Des de I'Ajuntament de Vinarós, tal com va 
demanar I'Associació de ve·fns, convocara un pie extraordinari per 
posicionar-se formalment davant d'aquesta piscifactoria. 

L'empresa Cultipeix va iniciar el procés l'any 2002 i va enviar 
documents sobre el projecte -que era menor al d'ara- a I'Ajuntament de 
Vinarós i aquest no va presentar cap al·legació, jaque va explicar que no 
tenia cap competencia en aquest assumpte, segons va explicar !'alcalde 
Javier Balada. El ministeri de Medi Ambient i la direcció general de Pesca 
depenent de la conselleria d'Agricultura van donar el vistiplau al projecte, 
pero aquest ha crescut considerablement. El permís des de Medi Ambient 

es va concedir pel gener de 2004 i ja han caducat els quinze mesas que 
es dóna de termini per a comenr;:ar a executar el projecte, fet que sera 
un argument del consistori vinarossenc per comenr;:ar des del principi tot 
el procés. 

D'altra banda, a la compareixenr;:a setmanal de I'Equip de Govern 
també va participar el regidor d'Hisenda, Juan Antonio Beltrán, per 
ratificar la seua opinió sobre !'informe que va presentar sobre la gestió 
económica del Partit Popular entre 1999 i 2003. Segons Beltrán, la gestió 
económica del Partit Popular va ser "deficient" i presenta irregularitats . 
També va destacar que "cal diferenciar entre les obres que fan altres 
administracions, que les financen directament aquestes, deis diners que 
arriben a l'ajuntament", pel que fa a la gestió d'altres administracions que 
sumava la quantitat de 39 milions de pessetes. 1 també es va ratificar 
que el deute del consistori no ha minvat ni tampoc el de la UTE-Fobesa, 
també es va confirmar en el sobrecost d'obres o la nul·la gestió de les 
quotes d'urbanització. 

El Partit Popular opina que l'informe economic 
que va presentar 1' Ajuntament li és favorable 

REDACCJÓ 
El diputat autonómic i regidor del Partit Popular a Vinarós, Mariano 

Castejón, considera que !'informe económic que va presentar el 
regidor d'Hisenda sobre la gestió económica d'aquest partit entre 
1999 i 2003 els és favorable . Segons Castejón, l'estudi demostra 
clarament que la gestió del seu partit va ser bona i no s'hi ha trobat 
cap il ·legalitat. 

Deis 21 milions de pessetes que es deuen a la UTE-Fobesa, 
Castejón va aclarir que sí que hi havia interés a pagar en !'empresa i 
queja es buscaria la manera legal de fer-ho , segons es va aconsellar 
des deis serveis técnics. També va parlar de !'arribada de 39 milions 
de pessetes en forma de subvencions d'altres administracions i va 
explicar que el regidor Beltrán va "oblidar" que des de la Generalitat 
o I'Estat es van finanr;:ar diverses obres com la canalització del 
Cerval o !'escala taller de !'ermita. 

També va criticar la despesa que suposa un informe extern que ha 
costat 27.000 euros i que es podria haver fet per part deis serveis 
técnics de l'ajuntament. Quant a la nul·la gestió en les quotes 
d'urbanització , Castejón va assegurar que aquestes es van cobrar 
una vegada finalitzades les obres, tal com funciona el sistema per 
finanr;:ar certes quotes d'urbanització. 

Per la seua banda, el regidor d'Hisenda de I'Ajuntament de 
Vinarós, Enrique Chaler va ratificar les paraules del seu company i 
va defensar que la gestió del Partit Popular durant aquests anys en 
materia económica va ser "molt positiva". 

Pel que fa al tema de la ubicació d'una piscifactoria a Vinarós, 
Castejón va explicar que !'empresa que la vol construir ha seguit una 
serie de tramits i que ara compta amb els permisos necessaris per 

( 

dur a terme el projecte . L'anterior equip de govern no va presentar 
cap al·legació, ja que un informe técnic va considerar que el 
consistori no tenia competéncies en aquest assumpte . 
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ACTUALITAT 

L' Ajuntament presenta un informe tecnic 
sobre la gestió económica entre 1999 i 2003 

REDACC/Ó 
El regidor d'Hisenda de I'Ajuntament de Vinares, Juan Antonio Beltrán, 

va presentar !'informe que ha elaborat una empresa externa sobre la 
gestió en materia económica durant el mandat del Partit Popular al 
consistori entre 1999 i 2003. Segons Beltrán, de !'informe es desprenen 
certes deficiéncies com la "nul·la gestió" en les quotes d'urbanització o que 
el deute del consistori no s'ha redun. Beltrán va explicar que aparentment 
la gestió económica de !'anterior govern era bona, pero va aclarir que 
aquesta va ser "deficient" i que el resultat ha sigut favorable a causa 
d'una época de bonan<;:a económica, de la qual va saber aprofitar-se 
!'anterior equip de govern . Segons va assenyalar, hi ha quatre punts que 
resumixen la gestió económica del Partit Popular: l'abséncia de gestions 
en altres administracions, la nul ·la administració en quotes d'urbanització, 
la privatització de la UTE-Fobesa i la privatització del servei d'aigües 
potables. Es van adjudicar obres sense pressupost reservat i, a més, 
s'han hagut de pagar sobrecost d'obres, segons va assegurar el regidor 
Juan Antonio Beltrán. 

Quant a la gestió d'inversions procedents d'altres administracions, es 
va explicar que sois havien arribat 39 milions de pessetes i respecte a 
la privatització de !'empresa de neteja, es va assegurar que hi ha un 
deute de 21 milions amb aquesta i que aixó podria provocar que es 
denunciés el consistori, a més del cost que va suposar les privatitzacions 
a I'Ajuntament. 

Un altre aspecte que va voler deixar ciar el regidor d'Hisenda és que 
les dades que va presentar s'han extret d'un informe económic, no 
d'una auditoria externa, ja que aquesta l'hauria d'haver fet el Tribunal de 
Comptes. 

Aquest regidor també va anunciar que a la fi de la legislatura de l'actual 
equip de govern es tara un estudi similar per donar transparencia a la 
gestió económica del tripartit i ter una comparació d'ambdues gestions i 
va afegir que els informes es tan per "corregir errors i millorar la gestió". 

Josep Maria Pañella es reunix amb 1' Ajuntament 
REOACCIÓ 

El diputat del Bloc per Castelló, Josep Maria Pañella, es va reunir amb 
!'alcalde de Vinarós, Javier Balada, i amb el regidor Jose Antonio Beltrán 
per tractar temes relacionats amb els problemes de la ciutat i la possible 
col ·laboració per solucionar-los. A la reunió també va ser present el 
secretari local del Bloc de Vinarós, Doménec Fontanet, que va proposar 
la cita entre I'Equip de Govern i aquesta formació política. Segons s'ha 
informat des del Bloc, els temes que es van tractar van ser la necessitat 
d'un nou centre de salut, el suport de la Taula del Sénia, el desdoblament 
de la carretera nacional 340 i el projecte d'instal·lació d'una piscifactoria . 
Quant al nou centre de salut, Pañella va assegurar que es presentaria a 
la Diputació la moció per demanar aquesta nova instal·lació. 

Pel que fa al tema del desdoblament de la nacional 340, des del 
Bloc s'opina que aquesta no és una bona solució per descongestionar 
el transit, ja que dins d'uns anys a causa de l'augment progressiu de 
vehicles, el desdoblament es quedara menut. La solució propasada és la 
gratunat de !'autopista de pagament AP-7. 

Quant a la possible instal·lació d'una piscifactoria, el Bloc va mostrar el 
seu rebuig i dóna suport completament a l'ajuntament en els tramits que 
siguen necessaris per evitar aquesta macroinstal ·lació. 

Un altre suport important és l'agilització en els tramits per ter realitat 

el pla d'instal·lacions esportives que inclou partides pressupostaries 
de la Generalitat, la Diputació i I'Ajuntament i que subvencionaria la 
construcció d'un camp de futbol. 

· FOSAS SÉPTICAS · REDES ALCANTARILLADO • DESAGÜES 
· BÚSQUEDA Y LOCALIZACIÓN DE ARQUETAS 
Y DESAGÜES ENTERRADOS 

-ASPIRADOR DE AGUA PARA PEQUEÑAS INUNDACIONES 
EN LOCALES COMERCIALES, PARKINGS, PISOS ETC ... 

iilliiillllr••..,...,l, s.l. ·MANTENIMIENTO DESAGÜES COMUNITARIOS 

Avda. Zaragoza, s/n 
Apdo. 538 

Tel. 964 45 52 82 
Móvi1617 31 73 45 

12500 VINAROS 
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ACTUALITAT 

Aquesta setmana se celebrara Santa Caterina 
REDACCIÓ 

La festivitat de Santa Caterina s'apropa i és que el próxim divendres dia 
25 de novembre se celebra l'onomastica. Per celebrar-ha s'han organitzat 
activitats dirigides fonamentalment als més menuts, tal com van explicar el 
regidor d'Educació i Cultura, Joaquim Arnau ; l'expresident de I'Associació 
de Pastissers , Pere Suquet, i l'actual president d'aquesta associació, 
Joan Serra . Dijous , dia 24, a les 19 hores i a I'Auditori Municipal , es 
lliuraran els premis del vuité concurs de lloes de Santa Caterina en qué 
participen els escolars vinarossencs i en qué s'entregaran una serie 
de trofeus segons les categories establertes. El Grup de Pastissers de 
Vinarós organitza un any més aquest concurs i elaborara un bon grapat 
de típics pastissos de Santa Caterina per als xiquets. El mateix dia 25 es 
taran una serie de tallers infantils que combinaran diversió i educació en 
aquesta diada tan especial. 

D'altra banda, en esta compareixenga , Arnau va fer un balang 
molt positiu de la visita a !'Argentina i va destacar que es va establir 
comunicació entre el present i la memoria . Perla seua banda, l'autor del 
llibre Vinarocenses en América, Ramon Redó, va afirmar que tot el viatge 
va ser "molt emocionant" i va agrair en especial l'acolliment del poble 
argentí i la gran funció de Cecilia Llátser en l'organització d'aquesta 
trobada . També es va anunciar que les relacions entre Río Cuarto i 
Vinarós continuaran , ja que es col·laborara en diversos temes com les 
videoconferéncies amb la Universitat Jaume 1 o tires del llibre. 

El próximo 17 de diciembre se elegirá en Morella al primer 
presidente de la Mancomunidad de la Taula del Sénia 

TEXTO Y FOTO: RAMÓN BLANCH 
El próximo 17 de diciembre se elegirá en Morella al primer 

presidente de la Mancomunidad de la Taula del Sénia , así como 
a los diferentes órganos de dirección. El anuncio se produjo al 
término de la reunión que mantuvieron el martes por la noche en 
la población del Montsia de Ulldecona los representantes de los 
diferentes municipios que participan en la iniciativa que, finalmente , 
serán un total de 22 . El secretario de la Mancomunidad de la 
Taula del Sénia y alcalde de Ulldecona, Jaume Antich, mostró su 
satisfacción por el acuerdo "después de un largo proceso que 
pensábamos que no terminaría nunca, pero finalmente, contamos 
con toda la documentación necesaria para poner en marcha una idea 
que pretende aunar esfuerzos en proyectos e infraestructuras que 
atañen a las poblaciones del norte de la provincia de Castelló, sur de 
Tarragona y diversos pueblos de la comarca de La Matarraña". Sobre 
futuros viajes a Madrid para refrescar proyectos como, por ejemplo, 
la mejora y ampliación del servicio de trenes, dijo que "eso es algo 
que deberá decidir el futuro presidente en compañía de los miembros 
de la Mancomunidad de la Taula del Sénia". En esa misma reunión , 
se encontraba, entre otros, el alcalde de Vinarós, Javier Balada, que 
mostró también su alegría "después de un año intenso de gestiones, 

1!1 1 
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VIIYARO~ 
Revistas Prensa diaria 

Especilidad en revistas de Motor 
Peluches 

Chucherias 
Bolsas y Cajas de Chucherias para fiestas 

Escudos de Futbol pintados a mano 

Si no encuentras tu revista Encuadernaciones 

la buscamos 
AV. Pablo Ruíz Picasso 76 

frente Mercadona 
tel.964 40 22 10 

• 

no sólo por formar la Mancomunidad, sino por desbloquear temas 
importantes para el futuro de nuestras comarcas". La asamblea de 
elección del nuevo presidente y órganos de dirección se celebrará a 

Atención empresarios: 
El Bar Restaurante LA PARRILLADA de Vinaros, 

dirigido por Rafael y Marisa, dispone de un excelente 
menú para sus Cenas de Empresa. 

Aperitivos, selección de ahumados o ibéricos. 
Mariscos del Mediterráneo, a escoger Rodaballo 

al horno con patatas panadera o ternasco con rovellones. 
Sorbete de la casa, profiteroles al chocolate helado. 

Cafés, bebidas, vino tinto y blanco Rosas y Cava. 
Por solo 45€ por persona podrá obsequiar 

una deliciosa cena. 
Sus reservas al telf. 964 81 65 19 

Remedios, 9 Vinaros 
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ACTUALITAT 

El temporal de pluja afecta Vinaros 

REDACCIÓ 
La intensa pluja que ha caigut durant aquests dies a la província de 

Castelló també s'ha fet notar a Vinarós. De dimecres a dimecres ha estat 
plovent de manera torta en ocasions i, en total, s'han arreplegat 99 litres per 
metre quadrat. Dilluns passat es van recollir 40 litres per metre quadrat, dia 
que s'ha registrat com a més plujós. Durant aquest dia hi va haver incidents 
com el tancament del túnel de l'avinguda de Pius x11 durant algunes hores o 
problemes de circulació al costat del camp de fútbol del Cervol. 

A part d'aixó, la situació ha sigut de normalitat i el cabal del riu Cervol 
va baixar més pie del normal. L'aigua ha sigut molt beneficiosa i ha 
pal·liat en part la sequera que es patix. 

Pel que fa a l'estat de la mar, el temporal ha ocasionat que les barques 
de la llum no poguessen feinejar i que algunes d'arrossegament tampoc 
no ho fessen. Una vegada va finalitzar la pluja, el vent va ser protagonista 
del temps. Aquest va provocar que dijous les barques de la llum i les de 
trasmall no eixiren a feinar. 

GD BJU 
ESCALERA 

MONTAMUEBLES 
HASTA 21 MTS. 

MUDANZAS !PJ TII~IESrOITEi 
MONTAJE Y DESMONTAJE, EMBALAJE 

GUARDAMUEBLES, PLATAFORMA ELEVADORA 
Y ESCALERA MONTAMUEBLES 

C/Puente, 87 
12500 VINARÓS 
(Castellón) 

Tel. 964 45 11 21 
Fax 964 45 92 00 

Particular 964 47 55 57 
Móvil666 57 91 80 
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ACTUALITAT 

Vinaros sacará a concurso el proyecto de dotación 
de servicios para la zona industrial junto a la N-340 

EMILI FONOLLOSA 
El Ayuntamiento de Vinarós va a dar solución definitiva a la carencia de 

servicios de una zona situada junto a la N-340 que no puede desarrollarse 
industrialmente por estas deficiencias. Así, los servicios técnicos 
municipales han elaborado ya un concurso para adjudicar el proyecto 
de instalación de agua potable y alcantarillado que podría resolverse 
antes de finalizar este año de manera que el próximo 2006 y mediante 
cuotas de urbanización se realizarían las obras. Así lo ha confirmado el 
primer teniente de alcalde y responsable de Urbanismo, Jordi Romeu. 
La zona afectada, que es de tipo terciario, es todo el tramo situado 
paralelo al ala oeste de la N-340, entre la carretera de Ulldecona, N-238, 
hasta el barranco de la Barbiguera. Este tramo no ha podido desarrollarse 
plenamente ante la ausencia de servicios básicos , como lamentaban los 
propietarios afectados que llevan una gran cantidad de años reclamando 
una solución. 

El proyecto es de envergadura , porque será compleja la traída del agua 
hasta el lugar, así se deberá bombear desde el lado del Cervol , para 
que pueda llegar. "Es por tanto un importante proyecto, tiene un coste 
elevado y se ha decidido sacarlo a concurso, no tenemos ingeniero en 
el Ayuntamiento y a la vista de a quien se adjudique, se marcarán las 
correspondientes cuotas de urbanización", ha dicho Romeu. Una vez se 
pasen esas cuotas, provisionales , se sacará a concurso la obra para que 
sea adjudicada a una empresa que la llevará a cabo. Las previsiones 
del Equipo de Gobierno apuntan a que estas obras se ejecutarían el año 
próximo, porque de aquí hasta diciembre, se adjudicaría la realización del 
proyecto. "Este plan ya lo teníamos para este año, ya lo contemplábamos 
en presupuesto, por cuotas de urbanización , pero los propios servicios 

técnicos han considerado que no podían asumirlo y se ha optado por 
sacar a concurso el proyecto". 

En esta zona aún quedan por constru ir unos 60 .000 metros 
cuadrados . Además , tras estos terrenos junto a la N-340 , 
existe una unidad de ejecución industrial de unos 80 .000 metros 
cuadrados por lo que se podrían desarrollar rápidamente si hubiera 
dichos servicios. Ha habido empresas que se han interesado por 
terrenos de esta zona junto a la N-340 , pero la respuesta después 
de conocer la situación acostumbraba a ser "ya hablaremos 
de nuevo cuando cuenten con servic ios" como com entaban los 
propietarios . 

Isabel Pastor guanya el concurs 
de la mascota deis Jocs Esportius de Vinaros 

E. FONOLLOSA 
L'alumna de primer d'ESO de 

I' IES José Vilaplana ha sigut la 
guanyadora del primer premi del 
concurs de la mascota deis Jocs 
Esportius , convocat pel Patronal 

Municipal d 'Esports de Vinarós . 
El dibuix creat per aquesta 
jove estudian! il·lustrara tota 

la campanya esportiva i les 
activitats que enguany fa c;a 
el Pátronat. El segon premi 
ha sigut per a l'alumna de 

tercer de primaria del CEIP 
Sant Sebastia , mentre que hi 
ha hagut un tercer premi per 

a Msamz Zaitouni , de sisé de 

primaria del Manuel Foguet. 
Així mateix , i com en edicions 

anteriors , s'ha triat un primer 
classificat o guanyador, un 
segon i un tercer per a cada 
un de is nivells de primer 
de primaria fins a segon de 
secundaria i també del centre 
d'educació especial. A tots 

aquests guanyadors per cursos 
també se 'ls donara un premi 
i també els hi haura per als 
tres guanyadors absoluts . 

Una vegada més els participants 
han espremut la imaginació per 
crear uns peculiars dibuixos en 

qué l'esport era omnipresent. 

SE NECESITA COMERCIAL 
PARA EMPRESA DE 

,., 

DISENO Y PUBLICIDAD 
INTERESADOS LLAMAR AL 

626 09 60 90 
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SOCIETAT 
Mi Buenos Aires querido 

(Historia d'un viatge per 1' Argentina) 
RAMON REDÓ VIDAL 

Durant quinze dies hem viatjat un grup de 
catorze vinarossencs per !'Argentina . M'han 
acompanyat a presentar el llibre Vinarocenses 
en América que hem dut a terme en diversos 
llocs. Paco Castell , l'editor del llibre i gran 
emprenedor, ha promogut el periple. Tots els 
objectius que jo m'havia marcat s'han complit. 
Hem realitzat tates les visites als llocs, que al 
meu parer, eren més importants. A part de la 
visita a les catarates de l' lguazú, espectaculars 
i incomparables, tot el viatge ha estat marcat 
per l'emoció de retrobar Vi na ros allí on anavem. 
Formar part de l'exped ició per part del regidor 
de Cultura, Joaquim Arnau , i afegir-s'hi després 
el mateix alcalde de la ciutat, Javier Balada, 
als actes de Río Cuarto, han acabat donant 
una oficialitat i una categoría al viatge i a la 
publicació del llibre que cree que aixo sera 
recordat com un fet historie transcendent, amb 
qué pocs pobles espanyols poden comptar. 
Hem retrobat vinarossencs i vinarossenques 
que fa molts anys van emigrar perqué llavors 
aquí no tenien futur. 1 també molts fills i néts 
d'altres que ara ja s'han mort per llei de vida i 
que encara seguixen recordant la població de la 
qual van sortir fa molts anys els seus venerables 
pares o iaios. Ara , molts d'ells , o quasi tots, 
voldrien vindre a Espanya, i també a Vinaros, 
almenys per poder-lo conéixer. Ells viuen en un 
país extensíssim, ric i preciós , pero no prosper 
en aquests moments per culpa segurament 
deis seus polítics. Tenen una capital, Buenos 
Aires, supergrandiosa i incomparable , amb 
edificis preciosos, amb places espaiosíssimes 
plantades d'arbres superbs ; amb carrers tots 
rectes i de gran amplaria , plenets de botigues, 
restaurants, museus, etc. i amb moltíssims 

altres atractius interessants per al turisme , 
que traba allí, entre altres coses, la vida 
molt més barata. Els vinarossencs de Bahía 
Blanca i els de Río Cuarto ens han rebut 
particularment i institucionalment a les seues 
universitats i els seus ajuntaments (allí en 
diuen municipalidades) amb els bra¡;:os 
oberts , comboiant-nos i convidant-nos a tots 
de manera tan aclaparadora que no sabem 
encara com podrem pagar-los tot el que han 
arribat a fer per nosaltres. Sois arribar a Río 
Cuarto , la Sociedad Española de Socorros 
Mutuos ens va delectar, ja en presencia del 
nostre alcalde Balada , amb una representació 
de balls típics espanyols , duts a terme pels 
seus encantadors alumnes i, a continuació, 
amb un sopar on el plat espectacular va ser 
una grandíssima paella pera tata la delegació 
i familiars deis vinarossencs residents. L'acte 
de la presentació del llibre al saló Blanc de 
la Municipalitat, replet de gom a gom de 
vinarossencs, i de fills i néts de vinarossencs, 

que hi van acudir i que tots ens abra¡;:aven i 
besaven, fou molt emocionant. Finalment, els 
darrers dies passats altra vegada a Buenos 
Aires , uns advocats -i segurament entre 
ells un deis representants més assabentat 
i documentat deis descendents del militar 
vinarossenc D. Cosme Béccar, que són 
en l'actualitat prop de 1.500 persones-, 
ens van rebre al seu despatx i van departir 
amb nosaltres un dinar en un ambient de 
total alegria per retrobar-se amb nosaltres, 
conciutadans del seu avantpassat. 1 a la 
Fundació Forner - Bigatti , de la pintora 
de sang vinarossenca , Raquel Forner, 
també ens va fer tates les explicacions 
interessantíssimes sobra l'obra de la genial 
pintora , el seu president, Sergio Domínguez 
Neira. Aquestes dos últimes visites de Buenos 
Aires també ja estaven programades perqué 
ja estavem , feia prou temps , en contacte , 
gracies a aquest meravellós i incommen
surable invent que és Internet. 

CENTRONET 
TINTORERIA ECOLOGICA 

Tel. 964 45 68 65 • VINAROS 
PARA OFRECERLES UN MEJOR SERVICIO 
NOS HEMOS TRANSLADADO 
A LA CALLE SAN FRANCISCO N° 99-1 01 
(a 50m. del anterior emplazamiento) 
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SOCIETAT 

J. Manuel Polanco Hernández, 
del interior de Colombia al costero Vinaros 

Joven colombiano verdulero y platero. Ahora carga pescado y mantiene a su familia 
ANDRÉS ALBIOL 

Nacido en Dolores (Colombia) el 14 de noviembre de 1973, 
sus padres , Carlos J . y Miriam, son comerciante de fruta y 
cocinera , respectivamente . Es el mayor de seis hermanos. 

Al cumplir siete años se trasladan a la ciudad de Girardot. 
Va al colegio hasta los quince años, practicando también la 
natación y el fútbol . 

Entra a trabajar en el mercado , para una sociedad de venta de 
fruta y verduras, estableciéndose después ya por su cuenta . 

Con 21 años tras cortejar con su novia , Ángela Ramirez Leal , 
se casaron, teniendo dos hijos, M. Sneider y Leandro . 

También se dedica a recoger juegos de apuestas , similares 
a los cupones e iguales de aquí , pero con un ámbito sólo de 
barriada y local . Al final llegó a tener rifa propia y una clientela 
ya asidua , aparte tambien de los transeúntes .A los 26 años 
decide terminar los estudios de bachillerato y hacer un curso 
de informática .Se monta una pequeña tienda para la venta de 
cosmética y plateria .Un hobby que tenía junto a sus amgios 
del barrio era el de reunirse en un bar y jugar al billar. Con la 
práctica se hizo un cosumado jugador, especializándose en 
partidas y retos en que se jugaban algunos dinerillos . Un día de 
radiante sol, estando tranquilamente en la calle de su barriada, 
un allegado indigente que merodeaba alocadamente , sin más, 
le pinchó en el costado del tórax , y lo que parecía un simple 
rasguño , se le complicó y tuvo que estar internado en el hospital 
una temporada , porque le perforó órganos vitales.Restablecido 
del percance decide dejar el negocio a su hermano y alentado 
por el afán público de venir a España, no se lo piensa y aterriza 
en Valencia, pues allá tiene conocidos. Comienza a trabajar 
en un tren de lavado de coches y en mudanzas, pero como no 
tiene papeles es poco remunerado , y al cabo de unos meses se 
lo deja . Se entera que tiene amigos de su país en Vinarós , así 
que se viene. Primero recolecta naranja durante una temporada, 
pero cuando puede entra a trabajar temporalmente en el puerto, 
junto a sus amistades colombianas, en la carga de camiones 
de pescado para el comprador Querol. Una vez formalizados 
los papeles de residencia, etc. en Gobernación, forma parte de 
la plantilla fija de la empresa , para a diario arrastrar y cargar 
cajas de pescado con las traspaletas a los camiones . Incluso 
se desplaza con el comprador a lonjas de poblaciones vecinas, 
para ona vez adquirido el pescado echarle hielo, apilarlo en los 

palets, envalarlo precintado y cargarlo en el camión . Manuel ya 
lleva aquí cuatro años, y nos comenta con nostalgia los deseos 
que tiene de volver a su tierra natal para ver a sus familiares; 
no descartando traérselos de ultramar. 

HORÓSCOPO: TU BRUJITA LOLA MONREAL-Tel. 964 45 90 35 

~ARIES 
~ Venus y Urano transitando en tu casa seis indica 
que vives un magnífico momento para dar un empuje a tus 
negocios y a tu vida laboral. Mantente firme en tus criterios 
y sigue adelante con tus propósitos. Lograrás tus fines. 

flll TAURO 
l.IJ Afrontarás tus vivencias sentimentales con energía y 
seguridad. Las cosas transcurrirán con bastante naturalidad. 
Tus perspectivas económicas son buenas pero cualquier 
contratiempo imprevisible puede crearte problemas. 

fr.1 GÉMINIS 
~ En todo lo relacionado con tu profesión y con 
tus finanzas estás viviendo un momento difícil pero 
constructivo. Las circunstancias te van a obligar a tomar 
decisiones para las que tienes que estar preparado. 

a CÁNCER 
Por encima de todo vas a defender tu independencia 

y tu individualidad a la hora de tomar decisiones. 
Renuévate desde dentro. Busca tú mismo lo que necesitas 
para mejorar. Sé realista y prudente a la vez. 

[1] LEO 
Tendrás más actividad soaal, y a la hora de salir fuera 

de casa, te sentirás oon más energía. Como andas un poco 
estresado te oonviene hacer una especie de rura de relajación. 
En este momento te oonviene no dejarte llevar por las prisas. 

[Q]VIRGO 
~Todo funciona bien pero tu desafío está en poder 
aclararte oon tus sentimientos y deseos. No te importa oorrer 
riesgos, quizá porque quieres oonseguir tus objetivos cuanto 
antes. Evita la actividad desmesurada de tu mente. 

LIBRA 
Coloca tus asuntos en orden y estate atento a todo lo 

que Oa.Jrre a tu alrededor. No te oomprometas a nada por el 
momento,salvoquesetratedealgomuyinteresante.Aprovecha 
ahora que tienes más creatividad y arranque personal. 

filiiiii]ESCORPIO 
~ El tránsito del Sol y Mercurio en la casa seis indica un 
aumento en tus intereses laborales. Muchas cosas cambian 
a mejor. Utiliza tus dotes de seducción y tu habilidad 
comunicativa, y no te encontrarás oon una negativa. 

fA] SAGITARIO 
~ No renuncies a nada de lo que te pueda ofrecer 
placer. Tu propio humor es tu mejor medicina. Tienes 
más oportunidades para desarrollar tus intereses 
profesionales. Tu economía mejora. El amor también . 

~CAPRICORNIO 
~ Sabes entregarte, y a la vez oonservar tu 
independencia. El tránsito de Mercurio y el Sol por tu casa 
doce indica que ahora tienes más tranquilidad para pensar lo 
que necesitas. Debes evitar cualquier tipo de descontrol. 

lA] ACUARIO 
~ El tránsito del Sol y Mercurio por tu casa once indica un 
periodo afortunado para todo lo relacionado oon los trabajos 
en equipo. No te va a faltar energía para atender todos tus 
asuntos. Es el momento ideal para unirte o asociarte. 

IZ.\J PISCIS 
~ Puedes oomenzar una prometedora fase con relación 
a tu pareja. Vivirás todo oon más intensidad. Una oferta de 
tipo laboral puede serte presentada en los próximos días. 
Esta semana puedes vivir experiencias ruriosas. 



Vínarós, 19 de novembre de 2005 

FOTONOTÍCIES 

En recuerdo de José Ignacio García 
Pulla, un dibujante genial Concert en Honor a Santa Cecilia 

Dissabte 19 de Novembre de 2005. 
Auditori 20.1Sh. 

1 PART 

Banda Juvenil de la Societat Musical "La Alianza" 
PROGRAMA 

*El Abanico (Pasodoble) · A. Javaloyes 
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.En un Mercado Persa (Intermedio descriptivo)· Albert W. Ketélbey 
*lvanhoe · Bert Appermont 

JUAN CHALER 
El buen amigo y excelente dibujante José Ignacio García Pulla falleció 

el pasado día 2 de noviembre a causa de un desconocido y temible virus 
que ejerciendo su acción fue imposible combatirlo, hasta que le destruyó 
todas las células de su joven e indefenso organismo. 

José Ignacio, de hondas raíces madrileñas, un ciudadano de Vinarós 
que para muchos que en él buscamos que aportara su desinteresada 
colaboración ; fue un ser humano de corazón grande, de impulso 
generoso, era su estilo , al ofrecerse como dibujante y genial caricaturista 
en el desempeño de labro tan creativa. Y así me colaboró para el libro 
que tengo en el ordenador sobre toros, brindándome una colección 
de caricaturas de trazo moderno y color elaborado con su inseparable 
ordenador y que tanto le agradecí. En la exposición de fotografías que 
realicé en el Casino, debido a su enfermedad ya no tuvo José Ignacio 
fuerzas para contemplar su obra que se observa al fondo de la fotografía 
con el que me encuentro junto a Carlos Bueno, director de grabación de 
Canal 9 que realizó durante tres horas, archivo que allí queda para la 
historia , detalle muy importante. 

Breve en el tiempo, para los que le conocimos de cerca sabíamos 
de sus capacidades, de su personalidad , nadie dejará de reservar un 
espacio en el mejor de sus recuerdos, expresando mi condolencia a su 
esposa, hija , padres y hermanos. 

1.Código de Caballeros. 
2. Lealtad o Amor? 

3. Batalla Final. 
Director: 

Emilio José Salamanca Safont 

*Primera interpretació perla nostra Banda Juvenil 

11 PART 

Banda de la Societat Musical "La Alianza" 
PROGRAMA 

*Paco Campillo (Pasodoble)· José Salvador González 
*Dejanire (Selección) · Saint-Saens 

El Camino Real (Fantasía Latina) · Alfred Reed 
Mtro. Director: 

NOTA A LOS SOCIOS DEL CASINO 
Debido a un error informático, el número que aparece en el recibo de 
la Lotería de Navidad del presente 2005 está equivocado. El número 
correcto es el 63.351 

CÍRCULO MERCANTIL Y CULTURAL. La Junta Directiva 

PROMOCIONES INMOBILIARIAS GILABERT 
PROMUEVE: CONSTRUYE: 

( SI BU~CAS VIVIENDA EN VINAROS, 
ATENCION A NUESTRAS PROMOCIONES: 
INFORMACIÓN Y VENTA DIRECTAMENTE DEL PROMOTOR 

EN e/ dr Fleming, 6 bajos VINARQS Tel. 964 45 23 11 
www.promohogar.com 

A~ CENTRO ECUESTRE Yeguada Gilabert Cuenca pura raza española 
5 chalets en partida Boverals 1:moA.o m-: viNAnox ~~.;......_~ 

avda. Francisco Balada, antes de 4 caminos e Be Pupla¡e EscueladeDornavSo 

5 chalets en la playa El Barco-Saldonar 
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FOTONOTÍCIES 

• El nostre redactor, i cap de la secció d'esports d" EI Diariet' , va 
estar present a la competició de patinatge artístic, de la mateixa 
manera que ho fa , dia en dia, en moltes de les activitats esportives 
de la nostra ciutat. 

Asociación Cultural y 
Recreativa del Ama de Casa de Vinarós 

El pasado día 1 O de noviembre, la señora Rosa Mili 
Alegre estuvo invitada en nuestra asociación y nos ofreció 
una interesante charla informativa sobre la constitución 
de nuestra ciudad del grupo de personas interesadas en 
ayudar a las misiones y al llamado Tercer Mundo. Por 
dicho motivo se celebrarán unas jornada de recogida de 
objetos para poder celebrar el próximo día 3 de diciembre 
un rastrillo de solidaridad. 

Esperamos que dicho proyecto sea un gran éxito en 
beneficio de las misiones y del Tercer Mundo. 

La junta 

Vinarós, 19 de novembre de 2005 

Dos vinarocenses participan 
en un concurso de gastronomía 

• Juan Chaler y su esposa Carmen Telmo tuvieron la propuesta por 
parte de la productora de un nuevo canal de participar en un concurso 
y degustar platos de pescado en un restaurante de la Ciudad de las 
Artes y las Ciencias de Valencia. 'Todos contra el chef' es el concurso 
en el cual participaron y degustaron los platos de los cocineros. El 
programa se emitió el pasado domingo. 

• Una nueva tienda de colchones ha abierto la familia de Juan José 
Zapata en la avenida de la Libertad. Con el nombre de Colchonería 
David Zapata esta tienda ofrecerá una amplia gama de colchones. 

• Sigue la liga de partidas de guiñote por parejas en el bar Bon Matí 
en su décima edición. 
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CULTURA 
La companyia La Dependent presentara 'H20' a Vinaros 

REDACCIÓ 
La companyia de teatre valenciana La 

Dependent presentara el próxim divendres 
l'espectacle H20 a I'Auditori Municipal. 
Aquesta obra esta dirigida per Pep Cortés 
i segons indica La Dependent "l'aigua és 
l'element més abundant de la natura , que el 
setanta per cent de l'extensió del planeta Terra 
esta coberta per aigua, que més del setanta
cinc per cent del cos huma és aigua, que cada 
persona consumix al dia més de litre i mig 
d'aigua: tireu vosaltres comptes per traure el 
consum total , que nosaltres som de lletres .. . 
Únicament volem fer realitat la necessitat de 
tanta i tanta gent que fa temps que demana 
aigua". 1 per aixó en aquesta obra se li fa 
un xicotet homenatge en el qual passaran 
per aigua competicions esportives de llarg 
recorregut que ningú no sabia que existien 
i, ara que ho sabem, no interessen a ningú ; 
transvasaments fantasmes que són i deixen 
de ser; pertinaces sequeres manejades al 
gust de forces i forcetes polítiques; animals 
en perill d'extinció i als animals que els han 
posat en perill d'extinció; inundacions que fan 
sortir a la llum una gran quantitat de fang i de 
merda; marees negres que omplin de quitra 
la consciencia i la vergonya d'aquells que en 
tenen ; camps de golf que pareixen haver-se 
convertit en una de les grans necessitats de 
la humanitat, mentre que per les aixetes de 

les cases no surt res d'aigua, sinó el doble: 
res de res ; i, fins i tot, les goteres de les cases 
constru"ldes amb materials de tercera qualitat 
i seguint els manaments de l'especulació 
immobiliaria. 

CREDITS DE L'OBRA 
REPARTIMENT 
Jordi Carbonell 
Gabriel Calleja 
Jonatan García 
Xavier Giménez 

Xavi Francés 
Ruben Mira 
DIRECCIÓ 
Pep Cortés 

TEXT 
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Jornades sobre tendencies en disseny de moble i il·luminació 
Organització, informació i inscrip
cions: 
PROGRAMA CAMPUS OBERT. 
Vicerectorat de Promoció 
Universitaria, Sociocultural 
Lingüística. Edifici de Rectorat 
i Serveis Centrals. Campus del 
Riu Sec, 12071 , Castelló de la 
Plana. Teléfon : 964728836 Fax: 
962728832. Correu electrónic: 
yarnau@sg.uji.es 
SEU DEL NORD, Campus Obert, 
Passatge del Cadernal Tarancón, s/n 
12500, Vinarós. Teléfon : 964455601 , 
Fax: 964453055, 
seudelnord@uji.es 
Quota ordinaria: 102 € 
Quota d'estudiants i membres de 
SAUJI: 30 € 

en el disseny del moble i 
Objectius: La finalitat d'aquest 
seminari és abordar el disseny 
de mobiliari i la il ·luminació des 
de diferents punts de vista , que 
aportaran empresaris i dissenyadors 
de reconegut prestigi . S'analitzara la 
practica i la teoría actual d'aquests 
sectors, fet que ens permetra 
apuntar cap a on es dirigix el 
disseny del segle xx1. Ens trobem 
en una zona potent pel que fa al 
disseny del moble i la il ·luminació, 
grac1es, fonamentalment, a 
l'existéncia d'un importan! sector 
industrial , que amb bon ofici ha fet 
possible que la indústria del disseny 
passe d'aventura pionera a activitat 
económica, cultural i productiva 
totalment consolidada. També, 
gracies al treball que realitzen els 
dissenyadors, que consideren no 
només el disseny com una innovació 
formal o técnica del producte, sinó 
també com un projecte o procés de 
comunicació, on els objectes són 
informadors culturals dintre de la 
nostra societat. 

El preu inclou: transport (només 
per a estudiants. Autobús Castelló 
- Vinarós - Castelló 
Sortida : divendres 16 de desembre, 
a les 8.30 h des de la porta principal 
de I'Escola Superior de Tecnología 
i Ciéncies Experimentals. Campus 
del Riu Sec). Dinar. Diploma 
d'assisténcia. Aquest seminari es 
reconeix amb 0,5 crédits de lliure 
configuració. 

fax , correu electrónic o correu postal 
a les adreces indicades més amunt. 
Programa 

Contingut 
Recorregut pels dissenys real itzats 
per l'estudi d'Antoni Arola. 

10.00 h Presentació del Seminari 
10.30 h "Bon disseny és bona 
ciutadania" 
Raquel Pelta. Historiadora 
del disseny. Professora de 
I'Escola Superior de Disseny 

TARDA 
16.00 h "Metalarte, el disseny com 
filosofía d'empresa" 
Carlos Riera. Art Director de 
Metalarte. 
Contingut 

Dirigit a: dissenyadors, empresaris, 
arquitectes, interioristes, professors 
i estudiantat de les titulacions 
d'enginyeria técnica en disseny 
industrial , interiorisme, arquitectura 
técnica, arquitectura , i a totes 
aquelles persones que des de la 
practica , la teoría o la inquietud 
cultural estiguen interessades pel 
disseny. 

Forma de pagament: S'ha 
d'ingressar l'import de la matrícula, 
a nom de la Universitat Jaume 

Elisava de Barcelona. 
Contingut 
A partir d'una frase de Milton Glaser 
es portara a terme un recorregut 
per les idees i practiques més 
recents en relació amb la qüestió 
de la responsabilitat social del 
dissenyador. 

Reflexionar sobre el disseny com 
a filosofia de !'empresa. Analitzar 
noves formes d'entendre la llum. 
17.30 h "Modoloco design milano, 
jugant amb les idees" 

1 (Vicerectorat de Promoció 
Universitaria, Sociocultural i 

Data i lloc: 
11.45 h Pausa 

Claudio Larcher i Flavio Mazzone. 
Dissenyadors que formen el grup 
modoloco. 
Contingut Divendres 16 de desembre de 2005. 

Sala d'Actes de la Fundació Caixa 
Vinarós. 
Passatge del Cardenal Tarancón, s/n 
12500 Vinarós. 

Lingüística) en el compte 2077 1 
0580 1 40 1 3105126592 , amb línea 
de finan~ament 04056, s'ha d'indicar 
en l'ingrés: Seminari "Úitimes 
tendéncies en el disseny del moble 
i il ·luminació. 2005". S'ha d'adjuntar 
obligatóriament el resguard del banc 
amb la fitxa d' inscripció i enviar per 

12.15 h "La magia de la llum" 
Antoni Arola. Dissenyador 
multidisciplinari. Premi Nacional de 
Disseny 2003. 

Exposició de treballs realitzats pel 
grup des deis seus inicis fins a 
l'actualitat. 
19.00 h Taula rodona 

Desmitificación de los Ayguals 
JOSÉ ANTONIO GÓMEZ SANJUÁN 

Lo interesante de las "mesas redondas" es 
que en ella se exponen hechos o teorías, se 
dialoga, incluso se discute, y con la aportación 
colectiva de ideas y de datos, se va centrando 
el tema, limándolo de tópicos y de errores, y 
agregándole certezas y nuevos documentos. 
Es decir, se lleva a cabo una aproximación 
más rigurosa a la "verdad", enriqueciendo la 
memoria histórica. 

Una de las cosas que se han puesto de relieve 
en la "mesa redonda" sobre L'Atac d'Aicanar, 
además de lo aportado sobre este hecho en 
concreto , que no ha sido poco , fue aportar 
una relativa "nueva visión" sobre Wenceslao 
Ayguals de lzco, en concreto, y sobre los 
Ayguals en general. Esto no quiere decir que 
se devalúe su figura , ya que su importancia 
es una realidad indiscutible e indiscutida , pero 
otra cosa es negar que los Ayguals son figuras 
fugaces en la vida y en la historia de Vinarós . 

Ya he puesto de manifiesto , alguna vez, 
que aquí no queda , salvo los retratos que 
pintó Isabel Mondejar, vestigio familiar alguno 
de ellos; es decir, han desaparecido de la 
faz de su posteridad. Sintetizando quizá en 
exceso, diremos que el primero en aparecer 
en nuestro panorama, aunque después de 
hacerlo D. Francisco O'Sull ivan, irlandés, 

los Mirán , franceses del Bearne, y los lzco, 
oriundos de Navarra, fue D. Antonio, natural 
de Reus, oriundo de Mahón (Nebirca). 
Arraigado aquí antes de fina lizar el siglo xv111, 
regresó con su fam il ia a Reus con motivo de la 
guerra del Francés y donde tuvo varios hijos. 
Aquí desaparecieron casi de inmediato los 
apellidos O'Sullivan, lzco y Mirán , regresando 
los Ayguals a Vinarós, acabada la contienda . 

Pero, Wenceslao no lo hizo, pues marchó a 
estrudiar/trabajar a Barcelona, y de allí a Madrid. 
Sólo la muerte de su hermano Joaquín, que 
regentaba, mal que bien , en Vinarós la casa 
comercial de la familia , le obligó a volver. Su rabia 
y su talante lo metieron de lleno en la política, 
haciendo mucho y bueno por el pueblo que le 
había visto nacer. Pero esto fue realmente fugaz, 
ya que no duró sino un par de lustros, entre el 
1835 y el 1845, aproximadamente. No sabemos 
que Wenceslao volviera a Vinarós ... salvo para 
el bautizo de su sobrina Isabel Mondéjar y 
Ayguals, la única que pervivió, anciana y viuda, 
hasta su muerte aquí. Pero, ¿existe su tumba? 
Nada sabemos de ella ... Todas las tumbas de 
los Ayguals están en Madrid, desconocidas, y en 
Barcelona, bien localizadas, y es de suponer que 
en Reus haya alguna más, desconocida también . 
Pero, no en Vinarós. 

Aqu í quedaron, y no por mucho tiempo, 

Demetrio, metido torpemente en política, de 
donde desapareció sin dejar rastro , ni dejar 
noticia de su muerte, ni del lugar del óbito, y 
oa Lázara que, con sus hermano soltero Sergio 
y sus hijos, hermanastros, Juan Ballester e 
Isabel Mondéjar, marchó definitivamente a vivir 
a Barcelona , sin regresar a Vinarós nunca más, 
y donde murió y está enterrada. 

Podemos decir, sin faltar en exceso a la 
verdad , que de no haber sido por la figura 
relevante de Wenceslao, hoy no se hablaría 
siquiera de L'Atac d'Aicanar, como no se habla 
de otros hechos luctuosos de ese momento, 
como del fusilamiento de la madre de Cabrera 
o del asesinato de otros sesenta milicianos 
fugados de la prisión de Ballestar, o de otro 
millar de ellos echados al Ebro , en Tortosa, tras 
ser degollados. 

Hoy no se hablaría , en Vinarós, de los 
Ayguals. 

La memoria histórica se puede fomentar, 
como hizo Wenceslao, o se puede eliminar .. . 
borrando los nombres de los "mártires" del 
Salón de Sesiones de nuestro Ayuntamiento . .. 
por iniciativa de un tardío 'carlista' . 

Las cosas fueron como fueron y, de este 
modo, la Historia es como es. Pero, los mitos 
contribuyen a crear esa memoria, más allá de la 
propia verdad histórica, o a pesar de ella . 
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CULTURA 
DISSABTE, 19 DE NOVEMBRE, 

A LES 8.30 DE LA NIT 
SALA D' ACTES 

DE LA FUNDACIÓ CAIXA VINARÓS, 
EL PROFESSOR VICENT PITARCH 

DICTARÁ LA CONFERENCIA 

CARLES SALVADOR, 
' ACADEMIC 1 EXCURSIONISTA 

NATI ROMEU 
L'acte pretén constituir una 

aportació modesta al cinquanté 
aniversari de la mort de Caries 
Salvador, gramatic, poeta i 
pedagog , una de les personalitats 
rellevants de la primera meitat del 
segle xx valencia. La conferencia 
té com a objectiu analitzar un 
parell de facetes de la personalitat 
de Caries Salvador, totes dues poc 
explorades, tot i que mantenen un 
cert interés de projecció damunt 
l'actualitat: la d"'académic" i la 
d'"excursionista". 

Com a "académic", el nostre 
personatge va ser un element clau 
de l'lnstitut d'Estudis Valencians, 
la primera institució valenciana 
amb caracter d'oficialitat, que fou 
creada pel conseller F. Bosch 
Morata per dinamitzar la dinamica 
cultural (i en concret per impulsar la 
normativització de la llengua) en els 
anys de la República. 

Com a "excursionista", Caries 
Salvador va mostrar, els darrers 
temps de la seua vida, un 
interés especial pel fenomen que 
representava a la seua época 
l'excursionisme, un moviment que 
aviat excel ·li no sois en el seu 
vessant esportiu , sinó també en el 
conreu deis valors nacionalistes, en 

concret, en la passió pel paisatge i 
per la llengua del país. En aquest 
sentit, el professor Pitarch analitza 
la conferencia que, l'any anterior a la 
seua mort, el "mestre de Benassal" 
va dictar al Centre Excursionista 
de Valencia; la conferencia, per 
cert, figura entre els textos que es 
conservaven inédits del mestre, 
i ara, en la present avinentesa 
commemorativa, ha sigut editada 
per Vicent Pitarch. 

J oan-Elies Adell participa 
en el Festival Internacional de Poesia 

11 , 
p 

Saló 
Valencia 
del Llibre 

• 
APIV 

REDACCIÓ 
El poeta vinarossenc Joan

Eiies Adell participara avui al 
Festival Internacional de Poesia 
que se celebrara a partir de les 
20 hores a la sala Arqueries del 
Museu de les Ciéncies Princep 
Felip a la Ciutat de les Arts i 
de les Ciéncies de Valencia . 

El Festival esta organitzat 
per I'Associació d'Editors del 
País Valencia i el PEN Catala 
lnternacionai-Secció País 
Valencia, dins del Cinqué Saló 
Valencia del Llibre. Al Festival 
participen poetes de molt 
diferent procedencia. Aquests 
són : Boris Novak d'Eslovénia, 
Muhammad Khalid Aazer de 
l'lndia, Ana Marques Gastao 
de Lisboa, José Angel lrigaray 
de Sant Sebastia, Modesto 
Fraga de Galicia , José Carlos 
Rosales de Granada , Lola 
Andrés de Valencia, Josep 
Lluís Aguiló de Mallorca, Agustí 
Colomines de Barcelona, Jordi 
Pamias de Lleida i Jaume Pérez 
Montaner de Valencia . 

Adell participa en aquest 
prestigiós festival on demostrara 
el seu innegable talent. 

DEL 17 AL 27 DE NOVEMBRE 
EXPOSICIÓ JULIO GUIMERÁ 

llr")¡\l 
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A I'Auditori Municipal, de 18 a 21 hores. Organitza: Regidoria de 
Cultura i Educació · Ajuntament de Vinarós 

DISSABTE, 19 DE NOVEMBRE 
20.30 HORES. CONCERT DE SANTA CECÍLIA a carrec 
de la Societat Musical "La Alianza" . A I'Auditori Municipal 
· Patrocina: Regidoria de Cultura i Educació · Ajuntament de 
Vinarós. 

DIJOUS, 24 DE NOVEMBRE 
19.00 HORES. LLIURAMENT DE PREMIS DEL Sé CONCURS 
DE LLOES SANTA CATERINA. A I'Auditori Municipal. 
Patrocina: Regidoria de Cultura i Educació · Ajuntament de 
Vinarós · Organitza: Grup de Pastisseria del Maestrat-Vinarós. 

DIVENDRES,25 DE NOVEMBRE 
DE 16A 18 HORES. TALLERS INFANTILS amb motiu del dia 
de Santa Caterina. A la Plaga Parroquial. 
22.30 HORES. TEATRE: H20. A I'Auditori Municipal · 
Patrocina: Circuit Valencia de Teatre " Regidoria de Cultura i 
Educació · Ajuntament de Vinarós · Organitza: Regidoria de 
Cultura i Educació· Ajuntament de Vinarós 

1 PROXIMAMENT 
DISSABTE, 26 DE NOVEMBRE 
A I'Auditori Municipal. 
19.30 HORES. CONCERT DE SANTA CECÍLIA a carrec 
de I'Orfeó Vinarossenc · Organitza: Regidoria de Cultura i 
Educació · Ajuntament de Vinarós 
DES DEL 2 DE DESEMBRE FINS AL 8 DE GENER DE 2006 
A I'Auditori Municipal. 
DE 18 A 21 HORES. EXPOSICIÓ MÁRTIRS D'ALCANAR · 
Organitza: Regidoria de Cultura i Educació · Ajuntament de 
Vinarós. 
DISSABTE, 3 DE DESEMBRE 
A I'Auditori Municipal. 
22.30 HORES. TEATRE: MONÓLEGS DE DARlO FO. A carrec 
de Pepet i Marieta · Organitza: ADEMUR 

~_,._, "-"---' ...._ __. i J ~J ~J 3 ~ ~J J ~ ~J J ~J 
3sJ~ ~l::¡ VJsJ~Jtu0 
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ATICO DUPLEX 

YIST..\.S DESDE L-\ TERRAZA 
A ESTRENAR (OBRA NUEVA) 

DIRECTO DE PARTICULAR 
2 DORMITORIOS DOBLES 
1 ALCOBA,! ASEO,l BAÑO 
70 m2 útiles y 30 m2 terrazas 

SALÓN2-t m2 
exterior muy soleado 

D piso: 195.300 € 
garaje: 15.000 € 

)667.74.18.30 
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CULTURA 

Ramón Fort exposa la sena obra a la Fundació Caixa Vinaros 

REDACCIÓ 
L'escultor tarragoní Ramón Fort exposa actualment la seua obra a l'espai 

d'art de la Fundació Caixa Vinarós. L'artista mostra una serie d'escultures de 
coure que pera la seua elaboració ha utilitzat la técnica japonesa del raku . 

La tematica de la qual s'envolta l'exposició és la tragedia de l'afonament del 
petrolier Prestíge i les seues nefastes conseqüéncies. Amb tot, la mort deis 
peixos és un deis temes més recurrents que es mostren en aquesta exposició. 

BIBLIOTECA PÚBLICA MUNICIPAL DE VINARÓS 
NOVETATS TARDOR- 2005 

Auster, Paul La trilogía de Nueva York. Anagrama 
Auster, Paul La invención de la soledad. Anagrama 
Christiensen, Lars Saabye El hermanastro Maeva 
Delibes, Miguel La tierra herida Destino. 
Evans, Richard J. La llegada del Tercer Reich Península. 
García Sánchez, Javier Ella Drácula Planeta 
Kostova, Elizabeth La historiadora Umbriel 
López -Amo, Álvaro Guía para trabajar en casa Espasa 
Márai, Sandor. La mujer justa Salamandra 
Mernissi, Fátima El hilo de Penélope Círculo de Lectores 
Murakami, Haruki Tokio blues Tusquets 
Pilcher, Rosamunde La casa vacía Plaza y Janes 
Reig, Rafael Las azañas del capitán Carpeta Lengua de Trapo 
Roth, Philip La conjura contra América Mondadori. 
Sánchez Piñol Pandora al congo La Campana. 
Steel \ Danielle Un puerto seguro Plaza y Janés 
Turbau, lmma El juego del ahorcado. Mondadori La Galera 

T f" 

J 

ímeftJ, 
ACUARELAS 

AU DITORI MUN ICIPAL VENCESLAO AYGUALS D'IZCO 

DEL 17 AL 27 DE NOVEMBRE 

HORARI: 18:00 h A 21 :00 h 

Fort va comen<_;:ar a exposar l'any 1982 i ho ha fet en diverses ciutats de 
la geografía espanyola, a més d'altres d'Europa. Ha dirigit alguns seminaris 
encaminats a l'ensenyament del raku i ha guanyat premis de ceramica a 
escala nacional. Ara tenim l'oportunitat de gaudir d'aquesta original i curiosa 
exposició a la Fundació Caixa Vinarós que es podra visitar fins al 4 de des
embre, de dilluns a divendres, de 18.00 a 20.00 h, i els dissabtes i festius , 
de 19.00 a 21 .00 h. 

' (// . cf J1fl1Vei sa.~ ~_~ · 
)0/lCliFS l;HJC.~. 

'- ..... ( • • • • • • • \. -<..,' , • ' • • ~.. • 

LLOC AUDITOR! MUNICIPAL DE VINAROS \ \ ~ 
OlA 24 DE NOVEMBRE DE 2005 A LES 1 00 H 
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CULTURA 

Ed itoria 1 Anti nea presenta 

VINAROCENSES EN , 
AME RICA 
de Ramón Redó 

y comentarios del viaje a Argentina 
JUEVES 24 DE NOVIEMBRE, 20,00 Horas 

SALÓN DE ACTOS 
, ' 

DE LA FUNDACIO CAIXA VINAROS 

Esperan contar con su distinguida presencia. 
"O J. ,--.A ,. • " Cordialmente, 
V~ el1/ c:Ytrru:!/UCal 

lng. Osear F. Spada Juan Rubén Jure Cdor. Benigno A. Rlns 
Rector Pte. Concejo Deliberante Intendente Municipal 

INVER SIGLO XXI V IJf}lCJ(OS s.L. 
1 INMOBILIARIA - SEGUROS - PROMOCIONES 1 

mas ofertas: vvww.inver21.com 
605045~48 

PI. Pan oquial (San Roe) N" 9 • \ 'maró~ • ir 96440- 945 • mónl 605045~49 
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CONCURS DE DIBUIX 
MASCOTA DELS JOCS 

ESPORTIUS 

PRIMER PREMI: ISABEL PASTOR, de 1 r 
d'ESO de I'IES José Vilaplana 

SEGON PREMI: CLARA TORRENS 
PUCHAL, de 3r del CEIP Sant Sebastia 

TERCER PREMI: HISAM ZAITOUNI, de 6é 
del CEIP Manuel Foguet 

Els guanyadors per cursos: 
guanyadora de 1 r: CARLA HERRAIZ 
ESTELLER, del CEIP Sant Sebastia 
segona de 1 r: LAURA GROLIMUND 

COMES, del CEIP Assumpció 
tercer de 1 r: LORENAANGLÉS GRACIA, 

del CEIP Assumpció 

guanyador de 2n: ÁLEX PONCE DOÑA, 
del CEIP Assumpció 

segon de 2n: IVÁN SI U RANA MARCO, del 
CEIP Assumpció 

tercer de 2n: ALBERT VIDAL BOFILL, del 
C. Consolació 

guanyadora de Jr: CLARA TORRENS 
PUCHAL, del CEIP Sant Sebastia 

segona de Jr: ALBA CHACÓN PAÑOS, 
del CEIP Sant Sebastia 

tercera de Jr: ANNA PUIG IGUAL, del 
CEIP Assumpció 

guanyadora de 4t: JUDITH MIRALLES 
SÁNCHEZ, del C. Consolació 

segon de 4t: IVÁN RODIEL FERNÁNDEZ, 
del CEIP Sant Sebastia 

tercera de 4t: ALBA FLORES, del C. 
Consolació 

guanyadora de Sé: JAHEL CARMONA 
VILA, del C. Divina Providencia 

segona de Sé: ANNA GRAÑANA 
SANCHO, del C. Consolació 

tercera de Sé: ALMUDENA GÓMEZ 
BELTRÁN, del C. Divina Providencia 

guanyador de 6é: HISAM ZAITOUNI, del 
CEIP Manuel Foguet 

segona de 6é: CARLOS RAMIREZ 
KADDUR, del C. Consolació 

tercera de 6é: MARINA FERRANDO 
MITJAVILA, C. Divina Providencia 

guanyadora de 1 r d'ESO: ISABEL 
PASTOR PÉREZ, de I'IES José Vilaplana 
segona de 1 r d'ESO: SHEILA CURTO 

SASTRE, de I'IES José Vilaplana 
tercer de 1r d'ESO: ANTONY SENEN 

FERRÁ, I'IES José Vilaplana 

guanyadora de 2n d'ESO: LORENA 
BALAGUER MIRALLES, de C. Consolació 

segona de 2n d'ESO: SARA ROURE 
QUERALT, del C. Consolació 

tercera de 2n d'ESO: ISABEL VIZCARRO, 
del C. Consolació 

Primer premi CPEE Baix Maestrat: 
DAMIÁN FABREGAT 

Segon premi CPEE Baix Maestrat: 
SANTIAGO SALES SALES 

Tercer premi CPEE Baix Maestrat: 
FRANCISCO VIDAL 
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SECTORS ECONÜMICS 
PESCA ANDRÉS ALB/OL 

MAR INFERNAL 
Comenzó la semana con temporal de levante y la consiguiente lluvia y 

viento. A mitad semana amainó y los aires rolaron a noroeste, dificultando a 
la mitad de pesquerías. 

Los barcos de arrastre casi todos faenaron. Las especies mayoritarias 
fueron: langostino a 35 €/kg, salmonete a 3 €, pescadilla de 4 € a 7 € (según 
calidad), galera a 3 €, rape a 5 €, peluda a 7 €, jurel y caballa a 2 €, pagel a 1 
€, calamar a 15 € y morralla a 2 €. 

El cerco no ha podido faenar por la marejada. 
Las barquitas de los artes menores sólo pescaron la mitad de días. La 

mayoría caló trasmallos de plástico para atrapar bastante mabre a 6 €/kg, 
doradas de 2 € a 7 €. Un par pilló lenguados y rodaballos a 22 €. 

La recolección de pulpo roquero con cadufos va siendo muy buena. Se 
cotizan de 1 a 5 €/kg, en función del tamaño. 

Un marrajero se atrevió a faenar en alta mar, para capturar con este arte de 
anzuelos pocos peces espada a 12 €/kg. 

Embarcación con cadufos de plástico 

ECOS DEL MAR 
¿Se muere el Mediterráneo? 

La CGMP afiliada a la FAO acordó unas medidas más restrictivas para la 
pesca en el Mediterráneo, a tenor de la sobreexplotación y el uso de artes 
destructivas 

Entre los puntos del endurecimiento de la pesca que acuerda entre sus 
miembros, que son 24 países, incluidos otros que sólo tienen intereses como 
Japón, es la de prohibir la pesca con dragas y red de arrastre a fondos superiores 
a los 1.000 metros. No podrán pescar los barcos superiores a los 15 metros 
de eslora, que no estén en el censo del país. Aumentar los controles de atún 
rojo que actualmente se destinan para la acuicultura en las llamadas granjas 
de engorde, que se extienden por el litoral de varios países, entre ellos España, 
para que el tamaño mínimo de estos peces no sea inferior a los 1 O kg. 

Con todo ello se pretende evitar la destrucción de caladeros e intentar lograr 
su recuperación. Según datos las extracciones entre el Mediterráneo (incluido el 
mar Negro) son de 1 ,5 millones de toneladas anuales, frente a las 700.000 que 
se obtenían en los años cincuenta, estando lejos de los 2 millones de toneladas 
capturados en los ochenta. En especies vemos como la merluza ahora ha caído 
a la mitad de extracciones. Los peces pequeños como la sardina y el boquerón 
representan la mitad del total de capturas, mientras que especies de aguas 
profundas sólo llegan a 40%. Las capturas de atún han pasado de 40.000 kg a 

Es una especie poco habitual en nuestras aguas. Antaño era algo 
más frecuente , puesto que suelen habitar por las desembocaduras y 
estuarios de los ríos. 

En diversos lugares de España en castellano tambien le apodan 
platecha. Conocida en catalán por remo/ de riu, en eusquera le dicen 
txabaloi, en gallego p/atixa, en Baleares le llaman plana y por el Levante 
palaió. Su nombre en latín es Platichthys flesus . 

Este pez pertenece a la familia de los Pleuronéctidos. 
Es de cuerpo alto, oval o romboidal. Los ojos están al costado derecho 

o cara superior, que es en la mayoría de estos peces. Al estar adaptado 
a la vida bentónica, su forma corporal se comprime. Asimétrico. La 
boca con ambas mandíbulas iguales posee dientes cónicos en ambas, 
teniendo más en el lado ciego. El preopérculo con borde libre. La aleta 
dorsal y anal en su base tiene una línea de tubérculos óseos, incluso 
llega a tenerlos por la cabeza y la curvada línea lateral. Posee 9-13 
branquiespinas sobre el brazo inferior del primer arco branquial. De 
mayores la vejiga gaseosa está cerrada, ya que no les hace falta al vivir 
enterrada en el fango. 
Composición aletas: D 52-67, A 35-46, P 9-12, V simétrica 6-7, C 18-19. 
Tiene 80 escamas ciloideas embutidas por la piel en la L.L. 

Su talla máxima puede llegar a los 50 cm y pesar 3 kg. 
Su color es gris pardo y oliváceo, con manchitas rojas y anaranjadas 

por la cara diestra, mientras que la ciega es blanca con sombras. 
Los machos maduran a los tres años y las hembras a los cuatro. 

Su reproducción comienza a finales de invierno. A veces la freza 
coincide con la solla, y nacen híbridos. La hembra puede tener una 
puesta de medio a dos millones de huevos. Los huevos provistos de 
un recrubrimiento de grasa pueden flotar, y al cabo de una semana 
eclosiona y salen larvas pelágicas. Al ser peces planos, en un principio 
son y se comportan como peces normales, nadando en posición vertical 
como su cuerpo, para sufrir de alevines cuando viven entre aguas una 
metamorfosis, pasando un ojo hacia la otra cara de la cabeza, y su 
cuerpo también adquiere una posición aplanada, para bajar al fondo 
sobre la arena, viviendo y nadando siempre en horizontal. 

En un principio de jóvenes comen crustáceos microscópicos y luego 
cazan al acecho, semienterrados, sólo se le aprecian los ojos para 
divisar a las víctimas, gusanos, quisquillas, equinodermos y pececillos. 

Reposan tendidos sobre su flanco ciego. Son malos nadadores, 
moviéndose por ondulación . 

Sus carnes son blancas y buenas, similares a los rombos, de manera 
que se pueden guisar igual o como los lenguados. En diversos sitios se 
salan , se secan y se ahuman. 

22.000 toneladas, faltando además a regular las presiones sobre el caladero, a 
la hora de capturar los peces que sirven de alimento en las granjas a los atunes, 
que si bien viene a ser de poca calidad como la alacha, etc. en cinco años ha 
pasado 10.000 toneladas a 25.000. 

Parece que el acuerdo era general, pero, ¿qué ocurre con los barcos de 
bandera de convenencia?, que usan los artes que los miembros de esta 
comisión tienen prohibidos, así como la UE, y que faenan en el Mediterráneo 
en aguas libres (como si los peces supieran de aguas juridiscionales), 
atrapando durante la época del año lo que quieren, etc. y que luego este 
pescado atrapado a bajo coste (no pasan ITV, tripulaciones negreras, ni 
sanidad, etc.), pueda competir con el nuestro evidentemente por su baratura , 
es una barbaridad, después los pescadores se quejan de los bajos precios 
de la mayorías de sus pesquerías. Tiene que haber alguna autoridad mundial 
que pare los pasos a estos "piratas de la pesca", de lo contrario entre todos 
vamos a matar el Mediterráneo. 
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ESPORTS 

GAS PAR REDÓ, CAP D'ESPORTS 

Apoteosis del atletismo loca 1 

Los terrenos adquiridos por el Ayuntamiento de nuestra 
ciudad , donde se ubicará la futura ciudad deportiva, fueron el 
magnífico marco de la disputa del Cros Ciutat de Vinarós que 
este año cumplía nada menos que veinticuatro años. 

El éxito fue total y rotundo, ya que la organización que corría 
a cargo del Club Esportiu Vinarós fue perfecta y sin fisuras, tal 
como viene siendo habitual. Por si este éxito fuera poco, merece 
remarcar la extraordinaria victoria absoluta del atleta local José 
María Queral , que entró en solitario logrando brillantemente la 
primera plaza del podio de esta dura carrera caracterizada por 
la inclemencia del tiempo. 

También hay que destacar la fantástica prueba realizada por 
la jovencísima atleta del Club Esportiu Vinarós, Alba Sánchez, 
que doblegó a todas sus adversarias ganando con autoridad 
después de realizar una inteligente carrera que resultó reñida 
hasta el final , logrando de esta forma ser la vencedora absoluta, 
consiguiendo asimismo el Campeonato Provincial de Cross. 
Toda una proeza. Sólo queda felicitar a los vencedores, así 
como el Club Esportiu Vinarós y todos sus integrantes por este 
gran éxito deportivo. 

Segunda categoría regional 

Fuerte derrota del filial 

C.F. LA JANA, 
VINARÓS B, 

GASPARREDÓ 

5 
o 

Debacle del conjunto filial 
vinarocense donde salió 
malparado recibiendo una fuerte 
goleada por parte del equipo local 
que realizó un meritorio partido 
aprovechándose de las flaquezas 
de la defensa del conjunto que 

prepara el míster Juanjo que a 
pesar de no estar muy acertados 
no merecieron recibir esta abultada 
goleada, ya que aguantaron bien 
hasta el momento. 

Jugaron por el Vinarós B: 
Cristian , Simón, Pau, Dídac, J. 
Ángel , Dani, Jordi , Martorell, lván, 
Marcos y Christian. 

También jugaron: Javi , Joan 
Marc, Edu y Siseo. 
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RAFAEL MARCOS SIMÓ 

Aniversarios pasados por agua 
La lluvia caída prácticamente durante toda la semana provocó la 

suspensión o aplazamiento de varios partidos, entre ellos el derbi y 
toda la fiesta que se tenía preparada para celebrar el 85 aniversario del 
Vinarós C.F. 

Aplazamiento 

El viernes anterior al partido que se tenía que disputar en domingo, 
ambas directivas con buen criterio se pusieron de acuerdo para aplazarlo 
y jugarlo el domingo 4, fecha libre y en la cual no hay competición de 
Regional Preferente y que los colegiados lo aprovechan para ir de 
Convención. Todo lo que envolvía al derbi como los partidos matinales 
de fútbol base, la comida popular, la presentación de los equipos de 
fútbol base, el homenaje a los jugadores que han marcado época en 
la historia del club no se hubiesen podido celebrar en caso de lluvia, 
y acertaron porque por supuesto llovió. En lo meramente deportivo, un 
derbi significa la mejor taquilla de la temporada , buen espectáculo sobre 
el terreno de juego y las gradas. La lluvia por si solo no es motivo de 
suspensión de un partido ya que partidos y derbis con lluvia siempre se 
han jugado, pero el hecho que toda la semana esté lloviendo y ya de por 
sí el maltrecho estado en que se encuentra el terreno de juego, hacían 
más que aconsejable el aplazamiento ya que hubiese podido significar 
la lesión de algún que otro jugador. La Federación dio el visto bueno al 
aplazamiento al estar de acuerdo ambos equipos y al tener ya fijada una 
fecha para celebrar dicho partido. Pero siempre aparece un pero ... y los 
capitanes y delegados de ambos equipos tenían que estar en el campo 
en la hora y día fijado para el mismo para firmar el acta y, por lo tanto , 
se presentaba la tripleta arbitral. El colegiado de turno inspeccionó el 
terreno de juego y dijo que el partido podía jugarse y exigía la presencia 
de los equipos en el césped del Cerval. Se le dijo que el partido ya había 
sido aplazado con anterioridad y que la Federación había dado el visto 
bueno. Según el colegiado, a él no le habían notificado que el partido 
se había suspendido y en el acta puso que el partido se podía disputar 
y que los equipos no se presentaron. Entonces llega la pregunta del 
millón. Si todo estaba arreglado para jugarse otro día porque se tienen 
que presentar los capitanes, delegados y árbitros. En este caso el rival es 
el vecino pero y si hubiese sido en tercera y el equipo de Alacant. Y los 
árbitros para qué, ¿para cobrar? La verdad es que hay cosas que no se 
entienden, si la Federación recibe la notificación de ambos clubes para 
aplazar el partido y ella da el visto bueno, lo único que tiene que hacer 
la Federación es notificarlo al colegio de árbitros y a esperar el próximo 
partido, todo lo demás sobra. Se supone que no pasará nada pero, 
como el árbitro puso en el acta que el partido se podía disputar y que los 
equipos no se presentaron, veremos que ocurre al respecto. 

Convención 

El partido finalmente se disputará el martes 6 ya que el día elegido en 
un principio no puede jugarse, por no haber colegiados de preferente ya 
que tienen una convención . No sé para qué sirve y cuál es el fin , supongo 
que como pasa en la liga de las estrellas es para unificar criterios. Para 
mí, esto es un día de fiesta que se cogen los árbitros porque qué 
criterios van a unificar si hay árbitros que aplican dos criterios en un 
mismo partido, uno para cada equipo. El único criterio es el que manda 
el reglamento y punto, si es falta es falta , y si es tarjeta es tarjeta igual 
para un equipo como para el otro, como también si un árbitro es bueno 
es bueno y si es malo es malo, no hay vuelta de hoja. Por cierto, porque 
no van también los de primera y segunda regional , porque por ejemplo 
el numerito del colegiado del partido La Jana - Vinarós B es para que lo 
analicen, pita en segunda regional porque no hay categorías más bajas, 
si existiese la quinta regional allí estaría. Por cierto, ya que celebramos 
el año del Quijote de su nombre no quiero acordarme pero sus hazañas 
no ocurrieron en La Mancha sino en Traiguera . 
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ESPORTS 

Suspendido el derbi futbolístico del Maestrat 
V/CENT FERRER 

El partido que tenían que disputar el pasado domingo el Vinarós 
y el Benicarló fue suspendido a causa de las lluvias caídas durante 
la pasada semana. Las dos directivas llegaron al acuerdo el pasado 
viernes 11, dada la previsión que daba fuertes lluvias, y anunciaron 
que iban a pedir a la Federación Valenciana de Fútbol que él mismo 
se disputase el domingo 4 de diciembre, en la que no habrá partidos 
de fútbol. Sin embargo, desde Valencia se ha indicado que ese día 
no se podrá jugar, dado que es el elegido por el colectivo arbitral para 
celebrar su asamblea anual. 

Aun así el domingo los presidentes y entrenadores de ambos 
clubes se personaron en el campo del Cerval para firmar el acta 
arbitral , aunque con reticencias por parte del colegiado que llegó a 
indicar que se podía haber jugado el partido, pese a haber zonas 
en las que el balón flotaba sobre el agua, motivo suficiente para 
suspender en encuentro. 

Ahora deberá de ser la Federación la que indique en qué fechas 
se disputará éste y otros muchos partidos que se suspendieron el 
pasado domingo a causa del mal tiempo. 

Así se encontraba el campo del Cervol a la hora que se tenía que iniciar el 
partido. Ferrer Julia 

TROFEO PENYA BARCA A LA REGULARIDAD 

PARTIDO VI LA-REAL C • VINARÓS 

AMIGUET 8 68 

ERNESTO 7 66 

ESPINOSA 7 59 

CRISTIAN 7 52 

MACIP 7 58 

sos 5 56 

PEDRO 6 53 
TROFEO PEÑA MADRIDISTA VINAROS 

CAÑADA *** 40 
MAXIMO GOLEADOR VINARÓS C.F. 

MATIAS 8 47 
JUGADOR GOLES 

PANISELLO 6 47 
ESPINOSA 5 (1 p.) 

KIKE 7 43 
PANISELLO 4 

CRISTOPHER 5 37 

YURIY 7 39 
AMIGUET 3 

SAN TI *** 22 MATIAS 2 

CARACUEL *** 15 CAÑADA 1 

MARTORELL *** 8 MACIP 1 

XISTE *** 4 CRISTOPHER 1 

JOSÉ ÁNGEL *** 3 KIKE 1 

TON! *** 2 YURIY 1 

Casas adosadas rústicas de pueblo · 150 m2 • A 5 minutos del 
Balneario de L'Avella · Garaje · Jardín individual · Chimenea · 
Preinstalación de calefacción · 3 ó 4 dormitorios · Aseo y baño · 
Excelentes vsitas · En plena naturaleza 

Desde 126.250 € 
Teléfonos: 

964 156 006 
649 494 540 

Ctra. CV-1 0, km 80. SANT MATEU 

navaquer 2002 s.l. 
promociones inmobiliarias 
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ESPORTS 

El C.B. Vinaros Augimar pierde frente al Tenerife 

V . .., . ..;. 
+J! 

o 
S 

VINARÓS AUGIMAR 60 
ISLA TENERIFE 77 

ISAAC CHALER 
C.B VINARÓS AUGIMAR: Crespo (5)*, 
Hernandez (10)*, Germain (7)*, Castrillo (10)*, 
Caballero (11)*, Vela (5)* Collantes (12 ), Taus, 
Germain (7), Iza (O) 
ISLA TENERIFE: Gernandt (8)*, Pinto (2)*, 
Krolke (23 )*, Herrera ( 16 )*, Peruch ( 14 )* , Pérez 
(6 ), Alvarado (8 ), Rodríguez (O ) 
PARCIALES: 11-21/12-17/20-17/17-22 
ÁRBITROS: Madrid Soler, Enrique- Zamora 
Rodríguez, Norberto 

El equipo del Baix Maestral perdía en la ya 
jornada de la liga femenina 2 en casa frente 
a un Isla Tenerife fuerte y cohesionado que 
aprovechó los fallos en el primer tiempo 
del conjunto local para llevar su victoria al 
electrónico. 

Las vinarocenses no estuvieron acertadas en 
los primeros pasos del partido. Un parcial de 11 
a 21 en el primer cuarto las hacía ir a remolque 
durante el resto del partido. El escaso acierto 
en los tiros y la poca intensidad defensiva 
marcarían el encuentro. 

Las tinerfeñas aprovecharon la renta 
del primer cuarto para apretar en los 
minutos siguientes. Contraataques rápidos, 
puntos fáciles en el juego interior, lograron 
desestabilizar a la defensa vinarocense. 

Las de Ramón García Mochales presionaban , 
trabajaban por recuperar el ritmo de partido 
pero no lograron igualar el marcador y llegaban 
al descanso con un 23 a 38. 

Tras la media parte el C.B. Vinarós Augimar 
lograba ganarle el parcial al Isla, sin embargo 
esto no sería suficiente y acabaría perdiendo 
por di~cisiete puntos con un 60 a 77 final. 

El C.B. Vinarós Augimar acusaba así las 
bajas que se multiplican en la plantilla de 
jugadoras posicionándose por el momento en 
el puesto n° 11 de la tabla . 

CALCER CASTELLÓ 67 ENPAL SEGORBE 42 
39 GRUPO INMOBILIARIO VINARÓS 44 C.B. VINARÓS AUGIMAR B 

CALCER CASTELLÓ: *Gallen A. (12); 
*Rodríguez l. (14); *Hidalgo N. (19); *Galan L. 
(15); 'Aguilar l. (2); Suarez G. (-); Suarez E. 
(-); Mas M. (-); Culiañez A. (-); Hidalgo L. (2); 
Castell L. ( 1 ) 
ELIMINADAS POR FALTAS: Culiañez A. Y 
Galan L. 
GRUPO INMOBILIARIO VINARÓS: *Rey L. 
(9); *Monterde C. (6); *Miralles S. (1 ); *Morales 
A. (20); *GomezA. (2); Pascual S. (-) ; Carrasco 
C. (2); Calvo T. (4) 
SIN ELIMINADAS. 
TANTEOS POR PERIODO: 
PRIMER PERIODO: 
SEGUNDO PERIODO: 
TERCER PERIODO: 
CUARTO PERIODO: 

Partido sin mucha historia. 

23-8 
12-4 

19-11 
13-21 

Ya al comienzo del partido se vio que no 
estábamos dentro del partido y que lo más fácil 
es que acabara como acabó, con una derrota 
contundente. 

En ningún momento dimos sensación de 
poder reaccionar ante un equipo que se 
multiplicaba en labores defensivas y que corría 
muy bien al contraataque , con lo que no nos dio 
opción a poder reaccionar. 

Nosotros no teníamos claridad de ideas 
en ataque y además no fuimos capaces 
de defender en ningún momento, ya que 
carecimos en todo momento de actitud para 
encontrar soluciones en defensa y en ataque, 
bajando los brazos en los primeros minutos de 
partido como se puede ver en los parciales. 

Sólo al final, cuando el equipo contrario se 
relajó pudimos mejorar nuestros porcentajes de 
tiro, lo que sirvió para que la derrota no fuera 
más abultada. En definitiva, un mal partido 
debido a la falta de actitud en nuestro juego 
defensivo y ofensivo. 

Crónica enviada por Javier Tomás Juan , 
coordinador del C. B. Vinarós y entrenador del 
junior femenino y senior B femenino. 

RESULTADOS Jornada 7(12/11/2005) 

ENPAL SEGORBE: *Salvador M. (9); *Martinez 
l.(-); *Santamaria C. (12); *Magdalena M.b. (-) ; 
'Martinez M.c. (-); Salvia E.m. (8); Muñoz V. (-) ; 
Nebot S.(-); HerbasE. (6); Ferrer M. (-) ; Selles 
M.a. (-) ; Roig N. (7) 
SIN ELIMINADAS. 
C.B. VINARÓS AUGIMAR B: *Segura L. (7); 
*Miralles S.(-); *Roig S. (6); *Iza C. (2); *Pia M. 
(11 ); Foix M. (-) ; Adell M (5); Giner A. (8) 
ELIMINADAS: Miralles S. 
TANTEOS POR PERIODO: 
PRIMER PERIODO: 11-8 
SEGUNDO PERIODO: 9-14 
TERCER PERIODO: 2 - 1 O 
CUARTO PERIODO: 20- 7 

Partido muy igualado hasta el descanso, sin 
apenas diferencias en el marcador. 

En el tercer periodo rompimos el partido con 
una buena defensa que nos permitió alcanzar 
una ventaja en el marcador de +1 O. 

Pero en el último periodo el equipo contrario 
tuvo unos grandes porcentajes de tiro en el 
tiro de 3 puntos que le permitió acercarse 
para después ponerse por delante y acabar 
el partido ganándolo por una diferencia de tres 
puntos. 

Crónica enviada por Javier Tomás Juan, 
coordinador del C. B. Vinarós y entrenador del 
C. B. Vinarós Augimar B. 

PABELLON POUDEPORTIVO MUNICIPAL 

VINARÓS 
OlA J9 N O VI.E.l\IBRE 2(U_t!"' 

A LAS 4,30 TARDE júnior f'"emenino 

VINARÓS GRUPO INMOBILIARIO 
30VENS L ' ELIANA 

A las 7,15 tarde SÉNIOR FEMENINO 

VINARÓS AUGIMAR-B 

Ven a anlrnar1as. SON JIIAJE STRO FUTURO 

B. F. VILADECANS ESTRUSAL • S.R. LIMA-HORTA 45-57 13/1112005 12:30 

C.B. VALLS -CHRYSALIS- LA BELLA EASO CASABLANCA 68-51 13/11/2005 12:30 

NACEX JOVENT - AKRA COSTABLANCA 54-46 12/1112005 19:00 

TABIRAKO BAQUE -IRLANDESAS 58-57 11/11/2005 20:00 

SEGLE XXI - SET 96 -C.B. OLESA 82-94 12/1112005 19:00 

U.E. MATARÓ- JOVENTUT MARIANA OLIS SOLLER 72-96 1211112005 18:30 

DIA DEL SOCIO DEL CLUB DE BASQUET C.B. VINARÓS AUGIMAR • ISLA DE TENERIFE 60-77 13/1112005 12:00 
CLASIFICACIÓN 

Equipo P.J P.G P.P P.F P.C PTO 

EUI.\ 
1 JOVENTUT MARIANA OLIS SOLLER 7 1 5 1 2 500 459 12 

2 NACEX JOVENT 7 5 2 460 434 12 

3 AKRA COSTABLANCA 7 5 2 450 431 12 

4 SEGLE XXI 7 5 2 449 439 12 

5 B.F. VILADECANS ESTRUSAL 7 4 3 445 399 11 

6 SET 96 -C.B. O LESA 7 4 3 471 437 11 

7 ISLA DE TENERIFE 7 4 3 523 496 11 

8 S.R. LIMA-HORTA 7 3 4 416 414 10 

9 IRLANDESAS 7 3 4 428 426 10 

10 U.E. MATARÓ 7 3 4 454 469 10 

11 C.B. VINARÓS AUGIMAR 7 3 4 405 445 10 

12 C.B. VALLS - CHRYSALIS 7 2 5 441 451 9 

13 LA BELLA EASO CASABLANCA 7 2 5 408 455 9 

14 TABIRAKO BAQUE 7 1 6 400 495 8 .. . .. ·• : " 
ISLA DE TENERIFE - B.F. VILADECANS ESTRUSAL 20/11/2005 12:30 

JOVENTUT MARIANA OLIS SOLLER • C.B. VINARÓS AUGIMAR 19/1112005 18:30 

SET 96 - C.B. OLESA - U.E. MATARÓ 19/11/2005 19:15 

IRLANDESAS • SEGLE XXI 19/11/2005 18:15 

AKRA COSTABLANCA- TABIRAKO BAQUE 19/11/2005 17:00 

LA BELLA EASO CASABLANCA • NACEX JOVENT 19/11/2005 18:00 

S. R. LIMA-HORTA- C.B. VALLS- CHRYSALIS 19/11/2005 20:00 
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Cros Ciutat de Vinaros 
EMILIO QUEROL 
El diumenge dia 13 de novembre va tindre lloc el Cros Ciutat de Vinares 
Memorial Mario Miralles, en un nou circuit ubicat en els terrenys de la 
futura ciutat esportiva . Després de les precipitacions deis dies anteriors, 
i sobretot de la nit anterior, el circuit va tindre com a protagonista el 
fang , que va endurir molt més la realització de les diferents curses, sent 
aquesta edició una de les més dures d'aquests últims anys. Malgrat les 
condicions del circuit, els atletes no es van tirar enrere i lluitaren de valent 
per aconseguir una bona classificació. Com el temps ens va respectar en 
aquesta gran matinal atlética , el eros fou tot un éxit. Els clubs participants 
foren els següents: Baix Maestrat de Benicarló, J'hayber Playas de 
Castelló, F.C. Barcelona, E.I.E. Alcanar, Fent Cami-Mislata, Puerto de 
Alacant, C.A.E. Morvedre, C. Atletisme Vila-real i Club Esportiu Vinares 
-Comercial Murillo. 
Els nostres atletes estigueren a un gran nivell en la majoria de les 
categories, demostrant que estan en plena projecció i ens poden donar 
moltes alegries a curt termini . 
Les classificacions per part deis atletes del club van ser les següents: 
Cat. benjamina fem. (1.000 m) 8a Andrea Ruiz , 7'53" 
1a Laura Estevan , 5'20" 9a Anna Prats , 8'10" 
Cat. benjamina mase. (1.000 m) Cat. eadet fem. (2.000 m) 
1 er Poi N olla , 4'35" 1 a Rebeca del Corte , 8'40" 
3r Roger Lluc , 5'05" Cat. eadet mase. (3.000 m) 
5é David Sánchez , 5'45" 2on Eric Nolla , 11 '22" 
Cat. alevina fem. (1 .000 m) 5é MarcAdell , 11 '36" 
3a Aurora Román , 4'56" 6é Fernando Vida! , 12'29" 
Cat. alevina mase. (1 .500 m) 21é Sergio Corral , 15'55" 
2on Aleix Juan , 6'50" Cat. juvenil fem. (3.500 m) 
8é lvan Rodiel , 9'29" 7a Elisa Molpeceres , 20'10" 
Cat. infantil fem. (1 .500 m) 8a Oiga Guerrero , 22'38" 
1a Mar Estevan , 6'50" Cat. juvenil mase. (4.500 m) 
2a Sofia Jacques , 6'52" 6é Agustí Igual , 19'49" 
5a Rebeca Carrasco , 7'35" 8é Javier Martínez , 21 '03" 

A ~ACA NO BNC AIXÍ? 

REGIDORIA 

DE 

PARTICIPACIÓ 

CIUTADANA 
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Fórmula 3 
Un polémico accidente arrebata a Pérez Aicart el título de campeón de la F -3 

KARTING CLUB VINARÓS 
El pasado fin de semana se vivió en el circuito de Montmeló la carrera 

más emocionante de la historia de la F-3 en España; y sin lugar a dudas, el 
máximo protagonista fue el vinarocense José Manuel Perez Aicart; aunque 
al final se quedara sin ganar el campeonato. 

En los entrenamientos libres del viernes se auguraban buenos presagios 
ya que José Manuel conseguía el segundo mejor tiempo de los cinco 
pilotos que optaban al título, a sólo una centésima del argentino Ricardo 
Risati. Demostrando que tanto él , como su equipo GTA MOTOR habían 
hecho bien los deberes y estaban preparados para defensar el liderato. 

Los cronometrados del sábado fueron muy diferentes, mientras los 
rivales se afanaban a hacer buenos tiempos desde el inicio de las tandas, 
Aicart se centraba más en los reglajes, y cuando fue a por la vuelta rápida, 
una serie de banderas amarillas provocadas por las consecutivas salidas 
de pista de los últimos clasificados impedían que pudiera pisar a fondo el 
acelerador y le relegaban al go y 8° puestos de parrilla ; el peor resultado 
desde que corre en la F-3. 

El domingo amanecía lloviendo y daba al traste con todo lo probado en 
los entrenamientos; que se habían realizado con la pista seca. Los equipos 
se afanaron en poner reglajes de agua y los fórmulas salían a parrilla sobre 
un asfalto inundado. Los más de 150 aficionados de Vinarós y comarca que 
acudimos al circuito mirábamos con incertidumbre la complicada carrera 
que iba a comenzar, ya que si bien José Manuel lideraba el campeonato 
con seis puntos de ventaja; al salir desde el noveno puesto de parrilla 
se veía obligado a remontar muchas posiciones para defenderlo. Pero 
cuando se apagó el semáforo y dando una lección magistral de control 
del acelerador sobre piso mojado, Aicart adelantaba uno tras otro a sus 
rivales superando a Álvaro Barba a final de recta, a Javier Villa en la primera 
curva y a Andy Soucek en la siguiente colocándose en tercera posición tras 
el portugués Felipe Alburquerque, que se dedicaría a contener a José 
Manuel para que su compañero de equipo Risati , en primera posición, 
pudiera escapar. Más adelante, Risati cometía un error que lo desplazaba 
a la quinta plaza y José Manuel se dedicaba a asegurar esa segunda 
posición que le afianzaba en el campeonato, ya que Alburquerque no tenía 
opciones al mismo. 

Para la segunda manga, la pista estaba casi seca , pero a Aicart le 
bastaba acabar sexto para proclamarse matemáticamente campeón. 
Tras la salida, se vio literalmente emparedado entre dos rivales viéndose 

c.....v.-. ...... a!to _.;..,....,,t ............. ..u_,_.,..p,....,.,.,. .......... .., .. ,, ... ....,_. ..... ..,.... 
,.,.,. (l ......... "Ac:Mf 
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obligado a levantar el pie, y cuando estaba esquivando a pilotos que 
se habían accidentado, recibió una brutal embestida de Carlos Álvarez 
(compañero de equipo de Andy Soucek) que lo sacaba de pista y casi 
le hacía volcar. Andi Soucek se quedaba sin ningún rival en carrera y 
literalmente se paseó; ganando la manga y también el campeonato. 

Hay que destacar la gran asistencia de aficionados, entre los que 
se encontraba nuestro alcalde, Javier Balada, que disfrutaron de una 
inolvidable jornada de carreras. Y también hacer una mención especial a 
los medios de comunicación de la comarca : Javier Navas con Todo Fútbol 
y Más Deporte, Antonio Carrasco con Anem de Bólid 2 y el periodista 
Julio Vidal , que dieron una lección de buen hacer, con unos maravillosos 
reportajes dignos de las primeras cadenas nacionales de televisión. 

Y, por último, agradecer a Jose Manuel Pérez Aicart ese día inolvidable 
que nos brindó; en nuestros corazones él fue el único campeón . Te 
deseamos que esto sólo sea el principio de tu despegue definitivo como 
piloto, te lo mereces. (fotos de Julio Vidal) 

~--..., 
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FÚTBOL SALA 1 a NACIONAL A, JORNADA 7 

Nueva victoria a domicilio 
CLUB CAR PTA MURCIA ORIHUELA 4 
PROMOCIONES AGUILERA 5 

LLANGOSTÍ DE VINARÓS. F S. 
CLUB CAR PTA MURCIA ORIHUELA 
Agueras (p ), Leal (A), Ruiz, Marco (A), Orts (Al 
A) (cinco inicial), Montero (p.s .), García, Aguilar, 
Clement, Parva, Guardiola y Andre Luis (Z). 
PROMOCIONES AGUILERA 
Raúl Sebastián (p), Juanma Fábrega (A), 
Juanmi Valera, Javi Coll , Miguel Borrego (cinco 
inicial), Alfonso Sánchez (p.s.), Carlos Martas 
Cadú, Miguel lbáñez, y óscar Balfagón. 
GOLES: Juanmi Valera (2), Óscar Balfagón, 
Cadú y Javi Coll. 
ÁRBITROS: Ángel Aliaga y Antonio Almagro 
(Murcia). 
Primer tiempo: 
Min4 
Min 7 
Segundo 
Min 26 
Min 27 
Min 32 
Min 33 
Min 33 
Min 34 

Javi Coll 
Orts 

Ruiz 
Ruiz 
Juanmi Valera 
Cadu 
Marco 
Juanmi Valera (d.p.) 

o- 1 
1 - 1 

tiempo: 
2- 1 
3- 1 
3-2 
3-3 
4-3 
4-4 

Min 37 
(A) 
(AJA) 
(Z) 
(p.p.) 
(d.p.) 
(pti) 
(p) 
(p.s.) 

Óscar Balfagón 4 - 5 
Tarjeta amarilla 

Dos tarjetas amarillas 
Tarjeta azul directa 
Gol en propia meta 
Gol de doble penalti 

Gol de penalti 
Portero 

Portero suplente 
Al Promociones Aguilera parece ser que 

le va bien el jugar fuera de casa en este 
principio de temporada, ya que lleva un empate 
y dos victorias consecutivas a domicilio, 
saliendo derrotado únicamente en el primer 
desplazamiento realizado a Alzira. 

El encuentro comenzó con dominio local, 
pero rápidamente el Llangostí se dio cuenta de 
que su portero jugaba muy adelantado y tras 
un primer aviso que no entró por muy poco, al 
segundo intento consiguió marcar desde su 
propio campo, lo que le puso por delante en el 
marcador y obligó al portero local a retrasarse 
un poco, lo que facilitaba algo más las salidas 
a la contra . Poco duró la alegría ya que pocos 
minutos más tarde llegaría el gol del empate, 
y aunque ocasiones hubieron para deshacerlo 
se llegó así al descanso dejando el desenlace 
para el segundo periodo. 

Tras la reanudación el Promociones Aguilera 
se estiró un poco más ya que en el primer 
periodo tuvo muy poca posesión de balón y 
creó poco peligro, pero cuando mejor estaba 
jugando llegaron dos goles del Orihuela en 
apenas treinta segundos que daban muy malas 
sensaciones a pesar de quedar más de media 
parte por delante. A falta de siete minutos para 
el final y de forma consecutiva el Llangostí 
obtuvo el fruto a su esfuerzo y consiguió 
empatar el partido a tres goles, despejando 
las dudas sobre la posible remontada. Pero 
le pasó lo peor que le podía ocurrir, a los 
pocos segundos se adelantaron de nuevo los 
alicantinos. El Promociones Aguilera no bajó 
los brazos y siguió luchando en busca del 
gol, que afortunadamente no tardó en llegar y 
permitió llegar al final del partido con empate en 
el marcador, momento en que supo jugar mejor 
sus opciones y consiguió el gol de la victoria 
en un certero contraataque cuando ya estaba 
finalizando el encuentro. 

Gran victoria ante un rival directo y que 
permite al equipo seguir escalando puestos en 
la clasificación. 

El próximo sábado desplazamiento a Albatera 
a intentar seguir sumando puntos como en los 
últimos desplazamientos. 

Día del Socio en la Unió Ciclista Vinaros 

El tentadero de la peña Pan y Toros acogía el pasado domingo la 
celebración del Día del Socio de la Unió Ciclista Vinarós. Una cita que se 
repite, año tras año, y que reunió , en la presente edición , a más de 200 
socios que compartieron la jornada. 

Tras la comida, se procedió a entregar las distinciones que, tradicionalmente, 
se otorgan a aquellas personas que colaboran desinteresadamente en 
pro del ciclismo. Los galardonados fueron Francisco Casanova, por su 
colaboración en la señalización y vigilancia en los recorridos de las pruebas 
ciclistas, y José Borrás, experimentado árbitro de ciclismo que ha apoyado 
siempre a la entidad. 

En los parlamentos habituales, el presidente de la entidad , Juanma 
Solsona, agradecía a los patrocinadores la Tienda Telyco y Bricodeco su 
aportación económica y apoyo a la entidad. También anunciaba los recién 
iniciados trabajos de remodelación de la sede social del club, en la calle 
de Sant Francesc. Y, por último, recordaba que "el ciclismo sigue siendo 
deficitario en instalaciones. Confío en que el alcalde, Javier Balada, cumpla 
su palabra y el velódromo sea una realidad antes del final de la legislatura". 
Por su parte, el concejal de Deportes, Felipe Fonollosa, reconocía "las 
dificultades que conllevan llevar adelante una entidad deportiva. Por eso, el 
ayuntamiento ayuda en lo que puede". 

Desde la Unió Ciclista Vinarós, agradecen la colaboración a todos los 
medios de comunicación , empresas e instituciones, que han prestado su 
apoyo a la entidad durante la temporada 2005, haciendo posible la realización 
y difusión de todo el calendario deportivo y de actos sociales. 

... 
SJ... ~.,.~h!~ 
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Se escapan tres puntos más 
LIGA PROVINCIAL JUVENIL ULIV K 
CALA MONTERO F.S. 
COMMSAL F.S. 

CALA MONTERO FS. VINARÓS. 

2 
5 

CALA MONTERO F.S.: Xavi , Edu, Moha , Jose y Sergio , más tarde 
intervinieron Jordi , Raúl , Andrés y Garrido. 
GOLES: Sergio 1 y Edu 1. 

El derbi no decepcionó y fue un gran partido con gran intensidad . 
La primera parte fue muy igualada y las ocasiones se sucedían en 
ambas porterías , pero la mayor llegada era del Cala Montero, el cual 
no supo aprovechar sus ocasiones. El resultado se mantuvo igualado 
hasta que en el minuto once de la primera parte en una contra bien 
organizada el equipo benicarlando consiguió adelantarse colocándose 
por delante en el marcador. El equipo vinarocense aumento su presión 
y consiguió mayor llegada reduciendo distancias a tan sólo cuatro 
minutos para la media parte . En la segunda parte, las defensas se 
imponían y la intensidad ofensiva se veía frenada continuamente por 
unas contundentes defensas. Pero el agotamiento físico se hizo patente 
con el paso de los minutos y el Cala Montero acusó el esfuerzo realizado 
bajando la intensidad defensiva. Fue entonces cuando los benicarlandos 
consiguieron marcar su segundo gol tras un enorme error defensivo del 
equipo vinarocense . Dos minutos más tarde, a falta de ocho para la 
conclusión del match, el Benicarló conseguía el tercer gol que dejaba 
noqueado a nuestros juveniles que parecían no saber qué hacer para 
sacar el partido hacia delante. Pero no todo estaba perdido y pese al 
cansancio el Cala Montero rápidamente en la siguiente jugada de ataque 
conseguía reducir distancias dejando a falta de siete minutos para el 

final el marcador en un 2 a 3 esperanzador. Todo fue una ilusión pues 
nuestros juveniles cometían muchos errores en defensa que el Benicarló 
no supo desperdiciar. Faltaban cuatro minutos para la conclusión del 
encuentro y el gol por parte benicarlanda se olía debido a sus múltiples 
ocasiones. El partido estaba roto y el Benicarló en dos contragolpes bien 
llevados sentenció el partido, llevándose los tres puntos. 

C.HANDBOLSANTJOAN 
C. BM. VINARÓS 

CLUB BALONMANO VINARÓS 

32 
28 

ALINEACIÓN: Emilio y Pyvo (porteros) , Robert 
(3), Sean (3), Roger, Diego (7), Héctor (5), 
Víctor (1 ), Pablo (2), Jonny(7). 

Buen partido el disputado en Alacant ante 
un equipo que conocía con creces su oficio, ya 
que en el 2004 llegó a jugar incluso la liga de 
ascenso a Primera Nacional. 

Los nuestros que están mejorando a marchas 
forzadas no les pusieron las cosas del todo 
fáciles , puesto que en el minuto 20 del primer 
tiempo el resultado era de 8 a 1 O llegando a la 
media parte con un ajustado 16 a 15. 

Teniendo en cuenta que sólo se pudieron 
desplazar nueve jugadores hacia Alacant, el 
resultado fue safistactorio . 

En la segunda parte ocurrió lo mismo de lo 
mismo; a falta de 7 minutos para el final del 
encuentro el resultado era de 28 a 26, pero, 
se bajó la guardia y el Sant Joan , que no 
olvidemos jugaba en casa , se llevó el partido 
con un 32 a 28 final. 

El Vinarós está mejorando; la actitud de los 

El Cala Montero lleva una mala racha de tres partidos consecutivos sin 
conseguir la victoria , esperamos que sepan rehacerse y consigan estar 
de nuevo en la parte más alta de la tabla clasificatoria . 

¡Hacia adelante! 
CAMPO 

f\ISI HIHl>CiON {'f G.\SQ.EO' 
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nuestros y su estado físico es mucho mejor, 
aunque no siguen marcando demasiados 
goles. Si se sigue trabajando como hasta 
ahora , a corto plazo notaremos los resultados. 
VICTORIA JUSTA 

U.E. BETXÍ - ONDA 
C.B. VINARÓS 

16 
22 

ALINEACIÓN: Rafa y David (porteros), 
Samuel (4), Marc (2), Santi (1 ), Agustín (6), 
Jordi (1 ), Jesús (2), Sebastián , Alberto , Gabri 
(1 ), lñaki (5). 

Partido muy bien planteado y con una 
regularidad defensa-ataque muy equilibrada. 
La primera parte fue de dominio del Vinarós 
hasta el final del periodo, donde los locales 
se pusieron a 2 goles (10 a 12), pero en la 
segunda parte y tras una salida fulgurante, nos 
fuimos en el marcador y tuvimos un final de 
partido muy tranquilo y totalmente controlado, 
dando minutos a todos nuestros jugadores. 
Continuar resaltando la mejora que cada 
semana van demostrando nuestros jóvenes 
jugadores, en particular los porteros y el gran 
trabajo que se hace en los entrenamientos 

en defensa y que en los partidos se nota 
muchísimo. 

Estamos en la buena línea para poder optar 
al segundo puesto de la clasificación y que nos 
daría derecho a disputar la liguilla de juvenil 
autonómica, esperemos que esta mejora 
que observamos se mantenga en el resto de 
partidos y podamos lograr nuestros objetivos. 

Este sábado jugamos contra el equipo del 
Alquerías y tenemos que remontar 3 goles de 
desventaja del primer partido. Esperamos el 
apoyo de la afición para conseguir esta victoria 
que nos daría alas en la clasificación. 

¡SUERTE, Y A GANAR! 
Sábado 19 de noviembre de 2005 

10.30 HORAS INFANTIL MASCULINO 
VINARÓS - TORRENT 

12.00 HORAS CADETE MASCULINO 
VINARÓS - ALAQUÁS 

16.00 HORAS JUVENIL MASCULINO 
VINARÓS -ALQUERÍAS NIÑO PERDIDO 

18.00 HORAS SENIOR MASCULINO 
VINARÓS - TORREVIEJA (FILIAL ASOBAL) 
Afición , partido importantísimo para el C.B. 
Vinarós. Con vuestro apoyo podemos conseguir 
esta ansiada victoria. i No nos faltes! 
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ESPORTS 

Debut en la liga provincial 
de los grupos G-1 y G-2 del Club Natació Vinaros 

CLUB NATAC/Ó VINARÓS 
El pasado fin de semana tuvo lugar, en las instalaciones de la piscina 
municipal de Onda, la primera jornada de las ligas provinciales de los grupos 
G-1 y G-2, que agrupa a los nacidos y nacidas en los años 97-96 y 95-94. 
GRUPO G-2 

El G-2 compitió el sábado en las distancias de 100 braza, 100 y 200 
espalda, y relevos 4 x 100 libres. 

Los resultados más destacados fueron : 
- En 1 00 m braza, la tercera posición de Nadia Simó y la sexta de Marc 

Lorca. 
- En 100 m espalda, la segunda de Judith Sanz. 
- En 200 m espalda, la tercera de Nadia Simó. 
El resto de los participantes fueron: Ana Roca, Montse Salvador, Alba 

Garcia, Jael Carmona, Lara Guadix, Mayte Baila, Marc Pascual, Carlos 
Ramirez, Sergi Albiol , Sebastián Juan, Raúl Segura, Alex Sebastia, Manuel 
Vallés, Aitor Aragonés, Rubén Abella. 
GRUPO G-1 

El domingo debutó el G-1 en las distancias de 100 espalda, 50 libres, y 
relevos 4 x 50 braza. En este grupo, cabe destacar la masiva aportación de 
nadadores por parte del Club Natació Vinarós. Fuimos, con diferencia, el 
club que presentó mayor número de participantes. Por otra parte, el hecho 
de haberse producido muy pocas descalificaciones pone de manifiesto la 
magnifica labor desempeñada por nuestros entrenadores Albert e Isidro. 

Joel Segura, Joan Compte y Guillem Segura), como el de las chicas (Pilar 
Palmeiro, Aroa Guadix, Ainara Juanena y Anna lbáñez) consiguieron la 
victoria. 

Los resultados más destacados fueron : 
- En 1 00 m espalda, la tercera posición de Antoni Bordes, la sexta de Jo el 

Segura, la segunda de Anna lbáñez y la quinta de Pilar Palmeiro. 

El resto de los participantes fueron: Nerea Hernández, Eva Ferrer, Ariadna 
Siurana, María Jovaní, Mireia Queralt, Violeta Marinero, Gerard Benito, 
Jesús Sancho, Guillem Macip, David Miranda, Eric Folch, Héctor Segura, 
Cristian Pascual, Toni Fariñas, Rubén Martín, Marc Segura, Adrián Gutiérrez 
y Dany Brites. 

- En 50 m libres, la segunda posición de Antoni Bordes, la sexta de Joel 
Segura, la tercera de Pilar Palmeiro y la cuarta de Anna lbáñez. 

- En los relevos de 4 x 50 m braza la actuación del Club Natació Vinarós 
fue magnifica. Tanto el equipo de los chicos (formado por Antoni Bordes, 

Por último, cabe destacar que este fin de semana se celebra la competición 
correspondiente a la 1 a División de la Liga Autonómica de Clubs, en la que 
tomará parte el C.N. Vinarós - Cala Montero, con la continuidad en la 
categoría como objetivo marcado tras la brillante actuación del año pasado. 

L'equip de ciclocros de la Unió Ciclista inicia la temporada 
JOSÉ ANTONIO MERLOS 
UN/O CICLISTA VINAROS 

Per primera vegada la Unió Ciclista Vinarós 
compta amb un equip ciclista pera la modalitat 
del ciclocrós. Partint de la base de l'equip de 
cadets d'aquest any i amb corredors procedents 
de l'escola de ciclisme local, sota el patrocini de 
Telyco i Brico Deco, s'ha format un grup de sis 
corredors per participar a la present campanya 
d'aquesta modalitat hivernal de l'esport del 
pedal. 

L'inici de la Challenge de ciclocrós 2005-
2006 de la Comunitat Valenciana comen<;a el 
30 d'octubre a Sueca, a la Ribera Baixa, on es 
despla<;a l'expedició vinarossenca al complet. 
A la segona cursa del dia, per a corredors 
alevins, Marcos Lluch es classifica en segon 

lloc. A continuació ho feren els infantils amb 
Jonas Aixala entrant el nové. Gairebé una hora 
més tard arriba el torn deis júniors on Cristian 
Solsona fou tretzé tot i punxar. En cadets, Miguel 
Vargas sisé i Andrés Pascual nové. L'última 
cursa del dia va vare com Antonio Merlos, molt 
accidentat, finalitza en setzena posició entre els 
corredors d'elit. La pedania valenciana de Forn 
d'Aicedo va ser l'escenari la setmana passada 
de la segona prova del campionat, amb un 
circuit impracticable a causa deis aiguats 
caiguts en els dies precedents, la quantitat de 
fang era tal que tres quartes parts del circuit 
havien de fer-se amb la bicicleta al coll. Aixó 
afavorí Marcos Lluch, qui guanya la seua cursa 
amb gran autoritat, i li va permetre colocar-se 
al capdavant de la classificació general, i ser 

Escola de Futbol Ciutat de Vinaros 
SEXTA JORNADA DE LIGA 

INFANTIL 
Suspendido por la lluvia 

ALEVÍN -A 
U. D. SAN MATEO 
C. E. CIUTAT DE VINARÓS 

7 
5 

CIUTAT DE VINARÓS: Eric, Belsa, Carlos, 
Albert, Luis, Christian , Ruben , Kevin , Marc 
GOLES: Christian (2) Kevin (2) Belsa (1) 
Desplazamiento a Sant Mateu y primera 
derrota del alevín A del Ciutat. El Sant Mateu 
sentenció el partido en unos espectaculares 
veinte primeros minutos de gran fútbol y 
acierto goleador donde se adelantaron con un 
contundente cuatro a cero y ante el cual ya no 
pudo hacer nada el Ciutat a pesar de intentarlo 
durante todo lo que quedo de partido y recortar 
el marcador hasta el siete a cinco final. 

ALEVIN- 8 
Suspendido por la lluvia 

envestit amb el maiot de líder. No tan bé les 
coses li van anar a Cristian Solsona i Andrés 
Pascual, classificats en catorzena posició, en 
júniors i cadets, respectivamente. Millar va anar 
Miguel Vargas entrant a !'arribada el cinqué. 
L'última cursa de la jornada reservada a l'elit i 
Sub 23 compta amb gran quantitat de corredors 
vinguts de fora de la Comunitat. Després d'una 
bona sortida, el ciclista de Vinarós Antonio 
Merlos, acaba entrant a línia d'arribada al lloc 
disseté en una cursa de molt nivell competitiu . 

Dema diumenge arriba el torn de Barx, a la 
comarca de la Valldigna mentre que el darrer 
diumenge de novembre l'equip local viatjara 
fins I'Ait Vinalopó per participar en un deis 
circuits més bonics de tot I'Estat espanyol a la 
població de Camp de Mirra. 
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ESCOLA DE FAMILIA 

Dijous. 1 de desembre de 2005 
a les 19.30 h 

a la sala d"actes de la Casa de la Cultura 

./ : / ./ 
...... 

rreqat a pa r es. mares, íaíos. iaies. tíets. tíetes. mestres. 
nonítors í totes aquelles persones que volen contar 

contes) 

BAR CARIBE 

NECESITA 
TU AYUDA 

CONCURSO 
DELOGOS 

Para el ganador habrá 
un premio en metálico 
de 100 € y una cena 

para dos personas con 
menú a elegir. 

El día límite para 
presentar legos será el 
1 O de diciembre, y el 

cierre de la votación el 
22 del mismo mes. 

Entre todos los 
·participantes como 

diseñadores se 
sorteará, esta vez si 
con un sorteo real, 

mediante mecanismos 
informáticos, una cena 
para dos personas, en 
un ambiente intimo, ya 
que cerraremos el bar 
para el ganador, y con 
un menú a elegir por 

el mismo, por un valor 
máximo de 40 € por 

persona. 

CONSULTA LAS BASES EN 

http://www.embolat.com 

Vinaros, 19 de novembre de 2005 
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PUBLICITAT 

A PARTIR DE LOS 40, VER BIEN PARA VIVIR MEJOR 

PRESBICIA 2005, AÑO DE LA VISTA CANSADA 

En la actualidad, en España más 
de 18 millones de personas con 
más de 40 años. padecen 
presbicia y precisan un examen 
visual de primer orden . 
Pero sólo el 45% de la población 
mayor de 40 años utiliza algún 
sistema de compensación visual. 

"La presbicia no es una 
enfermedad, está provocada por el 
envejecimiento natural del ojo. Es 
simplemente un defecto visual que 
comienza a aparecer cuando se 
llega a una determinada edad, 
alrededor de los 40 años, esto 
quiere decir que todos, tarde o 
temprano, seremos présbitas." 
Afirma el doctor Josep l. Gelabert. 
Efectivamente, con los años se 
pierde la capacidad del sistema 
cular de enfocar correctamente a 
cada distancia y disminuye la 

capacidad para ver objetos de 
cerca. El enfoque del ojo se 
muestra insuficiente para realizar 
cualquier tipo de actividad en 
visión prox1ma, como leer o 
escribir, y se necesita cada vez 
más luz. 
Según el Colegio Nacional de 
Ópticos Optometristas, todos los 
españoles mayores de 40 años 
presentan en mayor o menor 
grado síntomas de presbicia, 
también conocida como vista 
cansada. No puede considerarse 
una anomalía refractiva ni por 
supuesto una enfermedad ocular 
y, afortunadamente, tiene un 
tratamiento sencillo. 
Es muy importante y aconsejable 
que, ante los primeros síntomas 
de 'vista cansada', se consulte al 
profesional de la visión para que 

A partir de los 40 años, podemos observar los siguientes 
síntomas de presbicia: 
• Imposibilidad de realizar trabajos prolongados en visión 
próxima. 
• Alejamiento de la lectura 
• Emborronamiento de las imágenes 
• Fatiga visual 
• Tendencia a alejar los objetos para observarlos con nitidez 
• Dificultad en la detección de detalles pequeños. 
• Amontonamiento de las letras en la lectura 
• Dificultad al enhebrar una aguja 
Acuda anualmente a un profesional para revisar su vista. La mejor 
manera de proteger la vista y la vida, es hacerse revisiones 
periódicas. Una precaución fácil de tomar. 

prescriba la mejor graduación y el 
tipo de lente que sea más 
apropiada. Cuando la presbicia se 
manifiesta, es necesario 
compensarla adecuadamente. 
Los ópticos-optometristas de 
Optica Callau destacan la 
importancia esencial de un 
examen ocular y visual completo 
del afectado con presbicia antes 
de determinar las lentes que más 
le convienen. 
En Optica Callau cuentan además 
con taller propio de pulido y 
montaje de lentes, personalizando 
todo el proceso de diagnóstico y 
tratamiento adecuado a cada 
problema visual. 
Garantizando una salud visual 
plena. 
Presbicia 2005, Año de la vista 
cansada. 

ó p t i e a CALLA U 
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La salud visual no tiene precio, por eso en 
Optica Callau la revisamos completamente gratis. 

Pide cita previa llamando al 964 45 19_48 

Plaza Parroquial, 11 Vinaros 
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ESPORTS 

HORA 

9,30 

16,00 

16,30 

18,00 

19,30 

19,30 

HORA 

12,00 

PATRONAT MUNICIPAL D'ESPORTS DE VINAROS 
ACTIVITATS ESPORTIVES DEL CAP DE SETMANA 

DISSABTE, 19.11.05 

ESPORT CATEGORIA ENCONTRE LLOC 
JOCS ESPORTIUS Pavelló Poliesportiu -Pista 1 i 2 

HANDBOL JUVENIL MASC. C. BALONMANO VINARÓS- CBM ALQUERIES Pavelló Poliesportiu -Pista 1 

FUTBOLSALA SENIOR MASC. CALA MONTERO FS- INMEVASA OLLERIA FS Pavelló Poliesportiu -Pista 2 

HANDBOL SENIOR MASC. C HANDBOL VINARÓS- C BM TORREVIEJA Pavelló Poliesportiu -Pista 1 

BASQUET SENIOR FEMENI B C.B. VINAR OS AUGIMAR B -VI LA-REAL BC Pavelló Poliesportiu -Pista 2 

FUTBOLSALA SENIOR FEM. CALA MONTERO FS- CF TRAIGUERA Pavelló Poliesportiu -Pista 1 

DIUMENGE, 20.11.05 

ESPORT CATEGORIA ENCONTRE LLOC 

BASQUET JUNIOR FEMENÍ GRUPO INMOBILIARIO VINARÓS- JOVENS L'ELIANA Pavelló Poliesportiu -Pista 1 

CENTRE / CONSELL MUNICIPAL / ASSOCIACIÓ 
D'ALUMNES FPA ''LLIBERTAT" 

Conei.x 
tenim 

el que 
a prop 

- Visita a Vilafamés, 
- Museu de Belles Arts de 

Castelló 
- Teatre: "Solas", amb Lola 

Herrera, (al Teatre Principal) 

DISSABTE 
10 DE 

DESEMBRE 

Vine amb nosaltresl 

~renentatges en rutq_ 

Inscriu-te al Centre de Formació de Persones Adultes (Antiga Escola 
Sant Sebas1ia) o trucant al tel. 964 45 30 44 

IMPORTANTE GRUPO HORMIGONERO EN 
EXPANSIÓN EN LA ZONA DE LEVANTE, SELECCIONA 

PARA PLANTA DE HORMIGÓN EN VINAROS 

DOSIFICADOR 
REQUISITOS MÍNIMOS : 

- FP.II. O SIMILAR 
-CONOCIMIENTOS DE MANTENIMIENTO 
-MECÁNICA 
-EXPERIENCIA EN ATENCIÓN AL CLIENTE 
-SE VALORARÁ MANEJO DE PALA CARGADORA 

JEFE DE PLANTA 
REQUISITOS MÍNIMOS: 

- FP.II . O SIMILAR 
-EXPERIENCIA COMERCIAL EN EL SECTOR DE 

LA CONSTRUCCIÓN DE 2 AÑOS 
-SE VALORARÁ CONOCIMIENTOS DE 

MANTENIMIENTO Y MECÁNICA 

ENVIAR CURRÍCULUM VITAE ACTUALZADO A • 

C/ Carpinteros, 12 23 planta. Pollnd. Pinares Llanos 
VILLAVICIOSA DE ODÓN 

2868 MADRID A la ate. Opto. RRMM. 
Contacto Pilar Baeza, Victoria García. 

Telf.91 616 99 30. 

SE ALQUILAN 2 LOCALES COMERCIALES 
1 

EMPRESA ESPECIALIZADA EN DESCANSO 
' 

PRECISA POR NUEVA APERTURA EN VINAROS 
CENTRICOS DE 1 00 Y 200 m2 

INFORMACIÓN: 964 45 18 35 - 964 45 28 34 

EL PRÓXIMO SÁBADO, 26 DE NOVIEMBRE 

GRAN EXPOSICIÓN DE 
PRENDAS DE PIELES DE 

José Luis Cote 
en 

modas 
Aceptaremos prendas 
para transformar 

Plaza San Antonio 32 
Tel 964 451 144 

VINAROS 

ENCARGADO Y VENDEDORA 
SE REQUIERE: 

- EXPERIENCIA COMERCIAL 
- PERSONA DINÁMICA CON DON DE GENTES 
- DOMINIO DEL INGLÉS 
-VEHÍCULO PROPIO 
- EDAD ENTRE 25 Y 35 AÑOS 

SE OFRECE: 

-INCORPORACIÓN INMEDIATAA UNA 
EMPRESA EN PLENA EXPANSIÓN 

-SALARIO FIJO +VARIABLE 
- FORMACIÓN A CARGO DE LA EMPRESA 

ENVIAR CURRÍCULUM VITAE A: 

FAX. 961 75 07 45 y al 
e-mail: info@dormitienda.es 
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TAULER MUNICIPAL 
CONSELL MUNICIPAL DE FORMACIÓ 
DE PERSONES ADULTES 

'Encara estas a temps á' aprenáre: 

VALENCIA NIVELL ELEMENTAL 
Primera inunersió en la. lle;~ escrita. 

Dijous 15- 17 h. I:ni.ci : desernhre 05 . 

CUINA BASICA 
Curs pr.kti.c o n aprend.ris diferents phts pera la. vida quotidian.a,. 
.amb les seu.es propietats i caracte:riStiques . A més coneixeris les 
poss:ibilitats de ll0'1J.S ingre di.enb que a.pa.reixen .al merca.t . 
Dimarts i dijous 17.30 -19 .::0 h 

COMPTABILITAT INFORMATITZADA 
Aprendús la. teoria de la. compt.abilitat i els seus processos, i tarnbé com s ' aplica aix6 al 

programa C ontaplus ElitE-. 
D:illuns, dllnecres i divendres 19-2030 h 

ALEMAHY 
Inicia.ció a.l'idionta pera co:nE!ixer els seus mecanismes bl:;ics i poder comunicar-nos en 
diferents situ.a.cions. 
Dimarts i dijous 20.30 -22 h 

DERBlJKi\ 
Irut:ru.m.erd de percussió . 

Pera a.prendre la seua. t@cni.ca. 
i diferents ritmes . 

Divendres 20 - 21.30 h 

A m.és a més:: .A.ra.b, J.ardineria,. T.a.ll i confecció, Valencia. ••• 

INFORMA,T! 
Dilluns, dimarts i dimecres 11 .30- 13.30 h 

Dimarts i dijous 19- 21 h. 

LLOC . Av. Colo m, s/n (Antiga Es cola S. Sebastia) Tlf:964 45 30 44 
http :1/epa..vina..los .org 

PROGRAMA DE FORMACIÓN DE CUIDADORES 
INFORMALES DE PERSONAS CON ENFERMEDAD DE 

ALZHEIMER Y OTRAS DEMENCIAS 

CONCEJALÍA DE BIENESTAR SOCIAL 

Objetivo: 

Formación específica para familiares, cuidadores y voluntariado 
social. 

Objetivos Específicos: 

- Mejorar la formación e Información de los cuidadores 
informales. 
- Mejorar los cuidados prestados a los pacientes con demencia. 
- Mejorar la calidad de vida de los cuidadores informales de 
pacientes con demencia. 
- Facilitar a los cuidadores el acceso a un equipo interdisciplinar 
especializado en este tipo de pacientes (Tr. Social, Psicólogo, 
Médico y ATS). 

CARACTERÍSTICAS DEL CURSO 

- 12 horas, distribuidas en 4 sesiones de 3 horas de duración cada 
una de ellas 
- El Curso es gratuito. 
- Se entregará material a los participantes del curso. 
- Más información e inscripciones: 

Equipo Social Base 
Plaza San Antonio 19 

Tel: 964 450075 
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Ajuntament de Vinarós · Regidoria de Cultura 

CENTRE INFORMACIÓ JUVENIL 
Vinarós disposa d'un CIJ on trabarás informació i assessorament 

deis temes que més t'interessen sobre joventut, com ara oposicions, 
beques, habitatges, carnets, formació, etc. 

VINE 1 T'AJUDAREM! 
Estema: 

Centre de lnformació Juvenil 
Plaga Sant Telm, 5 (1 r Pis del Pirulí) 

12500 VINAROS 
HORARI : 10 h- 14 h 

Quintos del 55 
Se comunica a todos los nacidos en el año 1934, que este año 
celebraremos la fiesta de los quintos el día 4 de diciembre del 
2005, 

!N~ffl!T D'EN5Et<i'f.4.MEt<.ff ~OJt<D.<\RI 
'leop:¡hj) Ouerol' 

La organización 

ELECCIONS CONSELL ESCOLAR 2005 

El proper dia 24 de novembre es renovaran els membres del Consell Escolar del 

Centre. El nombre de representants a elegir sera: 

Sector pareshnaresllutorsles: Tres. 

Sector alumnat: Dos. 

Sector Personal no docent: Un. 

Sector Professorat: Quatre. 

Fins les 13 hores del dia 15 de novembre es poden presentar candidatures. Qui 

desitge ser candidat haura de omplir un impres que es troba a la Secretaria del Centre o bé 

comunicar-ha per escrit al Presiden! de la Junta Electoral (el Director del Centre). 

El calendari electoral ha queda! establert de la següentmanera 

TOTA LA INFORMACIÓ ES FARA PUBLICA AL TAULER N° 12 

17 d'octubre - Constitució de la Junta Electoral 

21 d'octubre- Publica ció de Censos Electorals 

24 d'octubre- Sorteig públic de les meses electorals 

Fins el15 de novembre- Presentació de candidatures 

16 de novembre- Publicació provisional de candidatsles 

17 de novembre- Reclamacions llistat provisional de candidatures 

18 de novembre- Resolució de les reclamacions 
Publicació de llistes definitives 

24 de novembre- ELECCIONS 

28 de novembre- Proclamació deis candidatsles electes 

29 de novembre- Remissió de !'Acta de proclama ció a Direcció Territonal 

30 de novembre- Sessió constitutiva del Consell Escolar 

LA JUNTA ELECTORAL 

NOTA SI DESITGEN VOTAR PER CORREU, RECORDEN QUE HAURAN DE PASSAR 
PER L'INSTITUT A PARTIR DEL DIA 19 DE NOVEMBRE PERA ARREPLEGAR lJI. 
DOCUMENTACI O NECESSARIA 

TRAMITACIÓ DE LA TARGETA DAURADA 
Les persones interessades a obtindre la targeta heu d'acudir a 
les dependéncies de la regidoria de Benestar Social (pL Sant 
Antoni, 19) el primer divendres de cada mes, de 10,00 a 12.00 
hores, 
Requisits: 
- Estar empadronat a Vinaros 
- Tindre 65 anys complits 
- Presentar el DNI originaL 
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TAULER MUNICIPAL 

ESTADÍSTICA METEOROLÓGICA 
Per Domingo Callariza 

TEMPERATURA (°C) A 13 DE NOVEMBRE DEL 2005 
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Vínaros, 19 de novembre de 2005 

Atención quintos del 66 
Se comunica a todos los quintos, familiares y amigos en general 
que el próximo día 26 de noviembre, sábado, a las 8,15 horas de 
la tarde y en la Iglesia de Santa Magdalena, se oficiará una misa 
en memoria de los quintos fallecidos . 
Atentamente: La Junta. 
A continuación y con una cena baila celebraremos el XXXIX 
aniversario de nuestra quinta. 

Sábado 3 de diciembre de 2005 

BODAS DE PLATA MATRIMONIALES ( 1980-2005) 
PARROQUIA DE SANTA MAGDALENA 

20.30 HORAS 
INFORMACIÓN AL TELÉFONO: 964 451151 

La Asociación Amas de Casa, comunica la programación 

de un viaje a Andorra para primeros de diciembre. Los 
interesados en dicho viaje pueden pasar por al asociación 

(/Aiemría, n°5) los martes y jueves de 17 a 18 horas. 

CONSELL MUNICIPAL DE FORMACIÓ 
DE PERSONES ADULTES 

P.ncara estas a temps á' aprenáre: 

CUINA BASICA 
Curs pnlctic on aprendr3s diferents plats pera la vida quotidiana, 
amb les seucs propietats i caraderistiques. A més concixcnls les 
possibilitats de nous ingredients que apareixen al mercat. 
Dimarts i dijous 17.30 - 19.30 h 

COMPTABILITAT INFORMATITZADA 
Aprendn\s la teoria de la comptabilitat i els seus processos, i també com s'aplica aixó al 

programa Contaplus Elite. 
Dilluns. dimecres i divcndrcs 19 - 20.30 h 

ALEMANY 
Iniciació a !' idioma pera conCixer els seus mecanismes bilsics i poder comunicar-nos en 
diferents situacions. 
Dimarts i dijous 20.30- 22 h 

DERBUKA 
Instrument de percussió. 

Per a aprendre la seua tecnica 
i diferents ritmes. 

Divendres 20 - 21.30 h 

A més a més: Árab, Jardineria, Tal! i confecció, Valencia .... 

INFORMA'T! 
Dilluns, dimarts i dimecres 11.30- 13.30 h 

Dimarts i dijous 19- 21 h. 
LLOC: Av. Colom, s/n (Antiga Escola S. Sebastia) Tlf:964 45 30 44 

hup:;/epa. vinaros.or~ 

REGIDORIA 

DE 

PARTICIPACIÓ 

CIUTADANA 

El f!ARRER É'C lA f!ACA DE TOTC 



Vi na ros, 19 de novembre de 2005 

DIVULGACIÓ 

Esta semana se ha celebrado el día mundial 
de la diabetes, por ello la sección de divulgación 
dedica esta semana un repaso a lo que es esta 
enfermedad. 

LA DIABETES 
La glucosa (azúcar) es la principal fuente de 

energía del organismo la cual obtenemos de 
variados alimentos. Después de la digestión , 
la glucosa pasa al sistema circulatorio en 
donde va a estar disponible para que las 
células la usen o la almacenen para usarla 
después. Para que las células tomen la 
glucosa, es necesario que esté presente 
en la sangre una hormona llamada insulina, 
la cual actúa como una llave que abre las 
puertas en la superficie de la célula para 
permitir la entrada de la glucosa a la célula . 
La insulina es producida en el páncreas, un 
órgano localizado cerca del estómago y el 
intestino delgado, por unas células especiales 
llamadas las células beta. 

En las personas normales, el páncreas 
automáticamente produce la cantidad suficiente 
de insulina para permitir la entrada de glucosa a 
la célula; En las personas que tienen diabetes, 
las células no responden al efecto de la 
insulina. Si la glucosa no puede entrar a la 
célula se aumentan sus niveles en sangre, lo 
que se conoce como hiperglicemia, una de las 
características principales de la diabetes. 

Cuando el nivel de azúcar en sangre esta 
aumentado, se dice que una persona tiene 
diabetes. Cuando los niveles de glucosa en 
sangre llegan a cierto nivel, el exceso de 
glucosa va a ser excretado por los riñones en 
la orina. La glucosa lleva consigo agua, lo cual 
va a causar que se orine frecuentemente y la 
persona sienta una sed excesiva. Estas dos 
condiciones son los primeros signos notables 
de la diabetes. 

Se reconocen varias causas diferentes, 
pero aun quedan otras por descubrir. 
Se cree que la herencia favorece las 
dos formas de diabetes que existen. 
Hoy en día la mayor parte de los casos de 
diabetes ocurren en adultos y se asocia con el 
aumento de peso excesivo y la actividad física 
insuficiente. 

Los antecedentes familiares de la enfermedad 
y factores de riesgo como la alimentación poco 
sana por exceso de grasa y azucares, el 
sobrepeso y la inactividad física , pueden ser 
determinantes. 

PRINCIPALES SÍNTOMAS 
• Sed inusual 

ESQUELES 

La Diabetes 

• Orina frecuente 

Novolef 

11 Agitar 

2/ Poner Aguja 

::3/ Purg.etr 
y Expulsar 
Aire 

4/ Marcar 
Dosis 

51 Inyectar 

• Hambre anormal y extrema 
• Perdida repentina de peso 
• Desórdenes de la piel o infecciones 
• Visión obscurecida 
• Cosquilleo o adormecimiento de manos o pies 
• Debilidad sin explicación o fatiga 
• Piel muy seca 
• Lesiones de difícil cicatrización 
El diagnostico de la diabetes se hace si el 

azúcar en la sangre es alta y si usted muestra 
algunos de los síntomas anteriores. Si el azúcar 
en sangre es alta y no tiene síntomas, se requiere 
un segundo examen para confirmar el alto nivel 
de azúcar en la sangre. Si el nivel de azúcar 
en su sangre es dudoso, el médico le solicitara 
una prueba oral de tolerancia a la glucosa. Con 
frecuencia se requieren dos pruebas para estar 
seguros del diagnostico. Aunque la diabetes no 
puede curarse, en la gran mayoría de los casos 
puede controlarse exitosamente. Para todos 
los tipos de diabetes, la principal meta del 
tratamiento es mantener los niveles de azúcar 
en la sangre dentro de los limites normales. 
Debido a que la diabetes es afectada por la 
edad, el estrés, las infecciones, el tabaquismo, el 
alcohol , las drogas o complicaciones existentes, 
el tratamiento es totalmente individualizado. 
De acuerdo con su médico, se puede 
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conseguir un buen control de la diabetes 
mediante: 

• Una alimentación adecuada 
• Ejercicio 
• Control del peso corporal 
• Medicamentos antidiabéticos 
• Seguir indicaciones medicas 
• No abandonar el tratamiento 
Existen diferentes antidiabéticos orales 

llamados hipoglicemiantes, que le ayudaran 
a reducir el azúcar en la sangre, el cual será 
prescrito por su médico tratante. 

Dado que la cantidad de azúcar en la 
sangre fluctúa y puede ser afectada por 
muchos factores, ni siquiera una rutina bien 
reglamentada garantiza un nivel constante de 
azúcar. 

En consecuencia, es importante que el 
paciente auto vigile con frecuencia su nivel de 
glucosa sanguínea para controlar la enfermedad 
y reducir al mínimo las complicaciones a 
largo plazo: renales, nerviosas, oculares, 
vasculares. 

Gracias a los adelantos recientes en la 
tecnología, la auto vigilancia se ha convertido 
en un procedimiento practico y conveniente 
que los pacientes pueden realizar en cualquier 
lugar. El método mas comúnmente utilizado 
consiste en pinchar la yema del dedo con 
una lanceta y colocar una gota de sangre en 
una tira especial que luego se compara con 
una grafica clínica de colores y otro método 
es colocar la gota de sangre en una maquina 
portátil llamada glucómetro, que proporciona 
un indicador de cifra digital. 

Los pacientes pueden determinar sus 
niveles de azúcar en la sangre en minutos 
y reportar a su médico cualquier resultado 
anormal y debe realizarse si usted: 
toma hipoglicemiantes orales o esta con 
tratamiento de insulina , si esta embarazada, 
o si le cuesta mantener estables sus niveles 
de glucosa. 

PREVENCIÓN 
Recuerde: Una diabetes bien controlada le 

permite llevar a cabo una vida normal como el 
resto de las personas. 

1. Mantenga un peso adecuado 
2. Realice actividades físicas 
3. Reduzca las grasas en la alimentación 

y aumente el consumo de productos que 
contengan fibra 

4. Adecuados hábitos higiénicos personales 
y cuidados de la salud con exámenes médicos 
rutinarios para controlar su metabolismo 

~1 O' Aniversario de 

fF:\ FUNERARIA JULIAN ~ 
\:.:!;) TANATORIO SAN SEBASTIAN ~ 

Frente Plaza de Toros Vinaros 

Vinares, Nov1embre 2005 

Sebastián Pascual Ribera 
Que falleció cristianamente en Vinaros 

el día 16 de Noviembre de 1995, a la edad de 53 años. 

E.P.D. 
Tu esposa, hijos, madre política, cuñados 

y sobrino no te olvidan. 

TELÉFONO 24 HORAS 
964 41 09 09 
Móvil 608 66 20 39 

AGENCIAS EN TODA LA PROVINCIA 
SERVICIOS PARTICULARES Y DE COMPAÑÍA 

¡ Pídanos presupuesto ! 



38 

AGENDA 
AUTOBUSOS 
AUTO RES-TEL 902 02 09 99 
VINARÓS-MADRID 
TOTS ELS DIES: 00.30, 10.30, 16.00. 
MADRID-VINARÓS (de dilluns-dissabte):01 .00 
TOTS ELS DIES: 08.!)0, 15.00. 
AUTOS MEDITERRANEO S.A. 
Tel. 964 220054-964 220536-964 221507 
VINARÓS-CASTELLÓ PER AUTOPISTA 
Tots el dies de la setmana per autopista, parades a Vinarós (Riu, av. 
Lliberta~ Hospital), Benicarló (Casal), Castelló (Residénda, Estadi, Bar 
Roca, Farola, Estació Bus) i viceversa en sentit oontrari. 
Sortides de Vinarós per autopista: 08.30, 15.00, 22.00 h (10 minuts 
abans del riu) 
Sortides de Castelló per autopista: 6.20, 13.00, 
20.10 h 
VINARÓS-CASTELLÓ PER N-340 
8,30, 13,15 i 19,15. 
Parades a Vinarós (Riu, Picasso), Benicarló (Casal), Santa 
Magadalena, Alcala, Torreblanca, Orpesa, Benicassim, Castelló 
(Residéncia, Estadi, Bar Roca, Farola, Estadó Bus) i viceversa en 
sentit oontrari. 
Feiners de dilluns a dissabte indusivament. 
VINARÓS-BENICARLÓ.PENÍSCOLA 
Sortides de Vinarós (església): 6.45, de 7.30 a 22.00 h cada trenta 
minuts (10 minuts abans de Riu) 
Sortides des de Peniscola: 7.30, 8.15, de 9.00 a 23.00 h cada 30 
minuts. 
PENÍSCOLA-BENICARLÓ-HOSPITAL-VINARÓS 
Sortides de Penisoola (tots els dies de la setmana ): 7.30, 8.15, 9.30, 
10.00, 11 00, 11 .30, 12.30, 1300, 13.30, 14.30, 15.30, 17.00, 18.30, 
21.00 h 
Sortides de !"Hospital (tots els dies de la setmana): 8.15, 9.00, 10.15, 
10.45, 11.45, 12.15, 13.15, 13.30, 1400, 15.15, 16.15, 17.45, 1900, 
21 .30 h. 
VINARÓS-SANT MATEU 
(de dilluns a divendres no festius) 
Parades a Vinarós (Riu, Picasso, Hospital), Sant Jordi, T raiguera, la 
Jana, Canet (Canet-Vinarós 7.55 h/ Vinarós-Canet 17.50 h), Sant 
Mateu. 
Sortides de Vinarós: 8.00, 13.30, 16.00, 18.00 (10 minuts abans de 
Riu). 
Sortides de Sant Mateu: 6.30, 9.00, 14.45, 17.00 h 
VINARÓS-CATÍ (de dilluns a divendres no festius) 
Parades a Vinarós (Riu, Picassso, Hospital). 
Sortides de Vinarós: 18.00 h (10 minuts abans de Riu). 
Sortides de Catí: 6.00 h 
VINARÓS-MORELLA 
(de dilluns a divendres no festius) 
Parades a Vinarós (Riu, Picasso, Hospital) 
Sortides de Vinarós: 8.00, 16.00 h (10 minuts abans de Riu). 
Efectuara transbordament en Sant Mateu. 
Sortides de Sant Mateu: 7.45, 16.00 h. Efectuara transbordament en 
SantMateu. 

HORARI DE MISSES TREN S 

AUTOCARES HIFE S.A.-TEL 902119814 
SORTIDES DES DE VINARÓS 
VINARÓS A BARCELONA 
(Parada en DiagonaV Metro id Numanda): De di. a dv.: 6.05, 
6.55,8.50, 13.00, 17.15 h. Os., dg. i festius: 6.55, 17.15 h 
VINARÓS, CASTELLÓ 1 VALENCIA: 
7.30 h de dilluns a dissabtes per autopista. 
( dissabtes per carretera) 
VINARÓS A SARAGOSSA: 
07.00 h de dilluns a dissabte per carretera. 15.30 h diari per 
carretera. 
DES DE SARAGOSSA PER AUTOPISTA: 
Zaragoza, Ueida, Reus, Tarragona, Salou, Cambrils, Tortosa. 
PER CARRETERA DES DE Bujaraloz, Caspe, Maella, 
Batea, Gandesa, Pinell, Xerta, Aldover, Tortosa, L:Aidea, 
Amposta, Sant Carles, Alcanar, Les Cases. 
VINARÓS A ULLDECONA, LA SENIA 1 
ROSSELL: 
12.30, 17.00 h de dilluns a divendres feiners. 
VINARÓS A VITÓRIA-BILBAO 
(enlla9 a Saragossa): 07.00 h di. a ds. percarretera. 15.30 h 
diari per carretera. 
VINARÓS A CASTRO-LAREDO-SANTANDER 
(enli<J9 a Saragossa): 07.00 h de di. a ds. per carretera. 
VINARÓS A TUDELA-SANT SEBASTIA 
(enll~ a Saragossa): 07.00 h de di. a ds. per carretera. 
VINARÓS A PAMPLONA 
(enlla9a Saragossa): 07.00 h de di. a ds. percarretera. 15.30 
h diari per carretera. 
VINARÓS A TORTOSA: 
de dilluns a divendres: 6.05, 7.00, 7.45, 10.30, 13.00, 15.00, 
15.30, 17.00, 17.15, 1800, 19.00 h. Dissabtes feiners: 7.00, 
7.45, 9.00, 10.30, 15.30, 17.00, 17.15. Diumenges i festius 
vesprada defeiners: 7.00, 9.00, 15.30, 17.00, 17.15 h 
SORTIDES DIRECCIÓ A VINARÓS 
DES DE BARCELONA: 
de dilluns a divendres: 10.00, 13.00, 15.00, 16.30, 18.15, 
21.00 h Dissabtes laborables: 11 .00, 15.00, 21.00 h 
Diumenges i festius: 11 .00 i 21.00 h 
DES DE SARAGOSSA: 
de dilluns a dissabtes laborables: 1 0.45, 15.30 h. Diumenges 
i festius: 21 .00 h 
DES DE CASTELLÓ: 
de dilluns a dissabtes per autopista (dissabte per 
carretera)15.00h 
DES DE VALENCIA: 
de dilluns a divendres per autopista:14.00 h. Dissabtes 
carretera: 13.30 h 
DES DE TORTOSA: 
de di. a dv.: 6.15, 8.20, 11 .30, 13.15, 14.25, 14.30, 14.45, 
17.30, 19.00, 19.55, 22.25 h. Dissabtes feiners: 6.15, 8.20, 
10.35, 13.15, 14.25, 19.00 h.Diumengesifestiusvespradade 
feiners: 10.35, 12.40, 18.30, 0.05 h. 

Parróquia arxiprestal de 
I'Assumpció: 

DIRECCIÓ BARCELONA 

Laborals : 9.00 i 19.00 h 
Festius: 9.00, 10.30, 12.00 i 19.00 h 
Capella Camping: Festius: 20.00 h 
Convent Divina Providencia: 
Laborals: 19.30 h 
Festius: 9.30 h 
Parróquia de Santa Magdalena: 
Laborals: 8.30 i 19.30 h 
Festius: 9.00, 11 .30 i 19.30h 
El Carme deis Mariners: 
Festius: 10.15 h 
Residencia de Sant Sebastia: 
Laborals. 9.00 h - Festius: 10.00 h 
Església Evangélica (San José 69) 
Diumenges: 11.00 h 
Dimarts estudi bíblic: 20 h 
Església Evangélica (av. Tarragona) 
Dimecres: 20.00 h 

TREN SORTIDA CIRCULACIÓ 
Regional. ....... ...... ..... ... .. 07. 10 ..... .... Diari 
Talgo .. ..... .... ... .... ..... .. ... .. 07.16 ...... ... Diari 
Arco. ..... ... .. ...... .......... .... 09.02....... .. Dilluns 
Arco... ............... ...... ...... . 11 .34. .. .... .. Diari 
Regional Express 12.30 Diari 
Talgo. ......... ....... ....... ...... 14.31..... ... . Diari 
Arco... ... ......... .............. .. 16.38........ . Diari 
Arco........ ......... ...... ........ 18.20.... ..... Diari 
Talgo... ... .. .......... ......... ... 18.36... .. .... Diari 
Regional. ........... ..... ..... .. 18.53....... .. Diari 
Arco. ..... ..... .... ...... .......... 20.36... .... .. Dissabte no 
Arco. ..... .. .. .......... ....... ... . 22.08. .... .. .. Diumenges 
Estrella. ..... .. .... ... .. ... .. .... 23.48......... Diumenges 

AUTOBUSOS URBANS DE VINAROS 

Vinaros, 19 de novembre de 2005 

FARMACIES DE GUARDIA 
HORARI DE GUÁRDIES 

de 8 a 24 hores · Fora d'aquest horari 
contacteu amb la Policia Local: Tel. 964 407 704 

Del 19 al 25 de novembre 

FARMACIA FERRER 
pi. Sant Antoni, 34 

BIBLIOTECA FELICITA ... 
19 Crispó 
20 Octavi 

L'horari de la biblioteca és 
de dilluns a divendres de 
10.00 a 13.00 hores i de 
17.00 a 20.30 hores i els 
dissabtes de 10.00 a 13.00 
hores. 

21 Presentació 
22 Ceci lia 

Avinguda de la Llibertat s/ 
n, junt escala Mare de Déu 
de la Misericordia . 

TELEFONS 

23 Climent 
24 Flora 
25 Caterina 

Ajuntament. ... ............... ............... ... . 
Policia Local. .... .............................. . 
Quarter Guardia Civi l. .................. .. . 
Hospital Vinaros (centraleta ) .... ... .. . . 
Hospital Vinaros (cita previa) ......... . 
Hospital Vinarós (habitacions) ...... . . 
Ambulancia Creu Roja (urgencies) . 
Ambulatori .... ...... ...... ............ .......... . 

964 407700 
964 407704 
964 407140 
964 477000 
964 477160 
964 402600 
617 317708 
964 453400 

Pare Bombers ..... .. .. ... ... .... ... .... . 085 /964 460222 
Emergencies .. ...... .... ... .. ... ............ .. . 
Creu Roja .. ... ................................ .. . 
Ambulancia Creu Roja .... ..... .... ..... . . 
Informa ció al consumidor .. ... ... ...... . . 
Informa ció i Turisme ... .. .... .... .. ... ..... . 
Oficina PROP ... ..... ... .. ...... ... ... .. ... ... . 
Cultura .................. ......................... . 
Ermita de la Misericordia ............... . 
ITV ........ .... ........ ... ... ..... ... ...... ...... ... . . 
Hisenda .. ... ............. ..... .. ................ . . 
Oficina d · ocupació ................. .... .... . 
Hopital General de Castelló ........... . 
Hospital La Fe (Valencia) ... ............ . 
Seguretat Social ........................ ..... . 
Radio Taxi Vinarós ......................... . 
A igües de Vinaros UTE ................ .. . 
Telegrames per telefon .... ............... . 

DIRECCIÓ VALENCIA 

112 
607 906766 
617 317708 
964 453334 
964 453334 
964 456234 
964 407961 
964456847 

964 401320 
964 402211 
964 450516 
964 726500 
96 3862700 
964 451350 
964 4551 51 
964 407767 
964 222000 

TREN SORTIDA CIRCULACIÓ 

Estrella....... .... ...... ..... ... . 05.47. ...... .. Dissabte 
Regional. ..... ......... .. ....... 07 .05. ..... .. . Os. i dg. no 
García Larca (dg.)...... ... 09.54 .. ..... .. Diari 
Arco..... .... .. ..... ..... .... ..... . 11.48 ....... .. Diari 
Regional. ..... .. .. ... .. ......... 12.19.... ..... Diari 
Talgo..... ......... .... ...... ... ... 13.48. ........ Diari 
Regional Express. ...... ... 13.58.... .... . Diari 
Arco..... ........ ............ ...... 15.50... ... .. . Divendres 
Talgo. .... ..... .... .... ..... ....... 16.43...... .. . Diari 
Arco... .......... .................. 18.54. ..... ... Diari 
Regional. .... ...... .. ... .... .... 19.00.... ..... Diumenge 
Arco. .... .... ........ ... ...... ..... 21.26.. ....... Diari 
Regional. ...... ........ ......... 22.23.... .. ... Diari 

'~JknJe Telefon: 902 24 02 02 ~'fkJ¡Je 

URBÁ VINARÓS LÍNIA 1 
TOTS ELS DI ES DE LA SETMANA 

SORTIDES PICASSO • CAMPING : 
8.20-10.20- 12.10-15.20-17.20 - 18.20-20.20 

URBÁ VINARÓS LÍNIA 2 
VINARÓS ·HOSPITAL (Sortides des del riu) 
7.15 -7.55-8.55-9.55 -10 .55 -11 .30-12.55-18.55 -19.55 
HOSPITAL· VINARÓS 

URBÁ VINARÓS LÍNIA 3 
TOTS ELS DI ES DE LA SETMANA 
VINARÓS-CALA PUNTAL· VINARÓS 
SORTIDES RIU-CALA PUNTAL 
8.55**-1 1.30**-15.55-17.55-18.55** (**PER L'HOSPITAL) 
SORTIDES CALA PUNTAL • RIU 
9.25-11 .55-16.15-18.15-19.25 

**SORTIDES CAMPING • PICASSO: 

8.40-10.40 - 12.40-15.40-17.40 - 18.40-20.40 

7.30-8.15-9.15*-1 0.15-11 .15-1 1.45*-13.15-15.00-
· 19.15-20.15 

*PERLA CALA PUNTAL 



Clínicas 

·dental 
QUEREMOS 

ACABAR 
CON LAS 

DENTADURAS 
POSTIZAS 
QUE SE MUEVEN 

En Unidental 
abonamos a cada paciente 

lo que pagó por 

su dentadura postiza 
al realizarse un nuevo 

tratamiento con implantes 
SOLICITE INFORMACIÓN EN CLÍNICA 

zooo 

CAMPAÑA DE REPOSICIÓN DE 

11> ~N l~EliY Rj\S P-C ST 1 ZAS 

POR JMPtANTES 
Plaza Tres Reyes, S 

Tlf. 964 45 91 65 



REGALOS-BOLSOS 
JUGUETES-FERRETER~ , 

PAPELERIA - ROPA ... 
ENCONTRARÁS 

TODO TIPO DE OBJETOS 
PARA EL HOGAR Y EL TRABAJO 

Del día 18 al20 DESCUENTO DEL 5°/o 
Del día 21 al 23 OBSEQUIO REGALO 

(a partir de 1 O € de compra) 

C! Andorra 

BAZAR 
CONTINENTAL 

C! Dtor FJ . · emmg 

• 

Plaza 
~ A_gustín 

::J! Comes 
~ Pasaje Dtor. Santos 

• J g 
o ¿ Plaza g 

Constitución ~ 

Cl Arcipreste Bono 

PLAZA AGUSTÍN COMES, 4 
(Detrás Pasaje Dtr. Santos) 

u 

Plaza 
Jovellar 

Plaza 
San Antonio 
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